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Protokół Nr XXXVIII/2017 
z sesji Rady Gminy w Klimontowie 
odbytej w dniu 28 czerwca 2017 r.  

 
 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 14.30. 

Obradom sesji przewodniczył pan Czesław Fijałkowski, Przewodniczący Rady 
Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy Klimontów, pan 
Edward Przytuła– Zastępca Wójta Gminy, pan Bogusław Mrozowski – asystent 
Wójta, pani Anna Sobolewska - Skarbnik Gminy, kierownicy jednostek 
organizacyjnych gminy, sołtysi, publiczność - jak listy obecności stanowiące 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr XXXVIII/267/17 do Nr XXXVIII/280/17. Uchwały 
podjęto w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2016 r., poz. 446 z późn. zm.), za wyjątkiem 
uchwały Nr XXXVIII/270/17, którą podjęto w trybie art.28a ust. 2 ustawy o 
samorządzie gminnym. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

Radni nieobecni: Pani Mieczysława Krasowska i pan Rafał Król. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Fijałkowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXVIII sesji Rady 
Gminy. Serdecznie powitał wysoką Radę, władze gminy na czele z panem Wójtem 
Markiem Goździewskim, sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy oraz wszystkich, którzy przybyli na dzisiejszą sesję. Na podstawie listy 
obecności stwierdził wystarczające quorum do podejmowania uchwał. Obecnych 
jest 13 radnych. Odczytał proponowany porządek obrad.  

Po jego odczytaniu pan Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi względnie 

propozycje do proponowanego porządku obrad.  

Wniosek zgłosił pan Wójt Goździewski.  

Pan Wójt Goździewski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 

Sandomierskiego. Zwrócił się do nas powiat chwilkę po rozwiezieniu 
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korespondencji o to, żeby uwzględnić partycypowanie gminy Klimontów w 

realizacji dwóch zadań „Przebudowa drogi powiatowej nr 0781 T w m. 

Olbierzowice”. Jest to droga od kościoła do cmentarza. Przypomnę Państwu, że 

grunty zostały podzielone, przekazane powiatowi i w tej chwili chcielibyśmy 

wspólnie z powiatem zrobić tam chodnik i częściowo poszerzyć drogę w tym 

wąskim gardle. To jest jedna inwestycja, a druga to „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 0796 T w m. Przybysławice”. Chodzi o dokończenie inwestycji z 

tamtego roku. Przypomnę, że pod koniec ubiegłego roku zaczęto inwestycję 

budowy odmulenia rowów i nie zostało to skończone, bo zabrakło pieniędzy i w 

tej chwili wspólnie byśmy dokończyli tę inwestycję. Proszę o poddanie tej 

uchwały pod obrady sesji. Dziękuję.  

Innych wniosków i propozycji do porządku obrad nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie zgłoszonego wniosku 

do porządku obrad jako pkt. 17. Następnie poddał pod głosowanie porządek 

obrad z uwzględnieniem wniosku zgłoszonego przez Wójta Gminy.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Porządek obrad został przyjęty.  

 

Porządek obrad sesji 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Ocena stanu infrastruktury w gminie. 
7. Sytuacja oświaty w gminie. 
8. Ocena sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 r.  

a) Przedstawienie sprawozdania przez Wójta Gminy 
b) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu 
c) Przyjęcie sprawozdania z wykonania planu finansowego jednostki 

organizacyjnej gminy - Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej 

d) Przyjęcie sprawozdań instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury i 
Gminnej Biblioteki Gminnej 

e) Opinie stałych Komisji o sprawozdaniu 
f) Opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu  
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g) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium  
h) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej 
i) Dyskusja  
j) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 
2016 r.  

k) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 
9. Zmiany w budżecie gminy na 2017 r. 
10. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2017 - 2031. 
11. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XXXII/221/16 Rady Gminy w 

Klimontowie z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie z udzielenia 
pomocy rzeczowej na rzecz Województwa Świętokrzyskiego.  

12. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XXII/147/16 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie statutu Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Klimontowie.  

13. Wyrażenie zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 
użytkowego.  

14. Wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości gruntowych położonych w 
Klimontowie.  

15. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr XXXVI/257/17 Rady Gminy w 
Klimontowie z dnia 6 kwietnia 2017 r. w sprawie obniżenia ceny 
wywoławczej nieruchomości przeznaczonej do zbycia w drodze 
przetargu. 

16. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Klimontów z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego za 2016 r.  

17. Podjęcie uchwały w sprawuje udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
Starostwa Powiatowego.  

18. Wnioski, zapytania, informacje. 
19. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
20. Zakończenie sesji. 

 
Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że chodzi o przyjęcie trzech protokołów 
spisanych z obrad sesji Rady Gminy odbytych w dniu 16 marca 2017 r., 6 kwietnia 
2017 r. i 11 maja 2017 r.  

Zapytał czy radni wynoszą uwagi do protokołów. Uwag nie zgłoszono.  
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Poddał protokoły pod głosowanie. Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się nie było.  

Protokoły zostały przyjęte.  

Pan Przewodniczący Rady – Przed sesją przyatakowano mnie, że te sesje zbyt 
rzadko się odbywają. Mogę tyko powiedzieć, ż, bo dla mnie jest obojętne, czy ja 
poprowadzę sesję raz w miesiącu czy raz na trzy miesiące, ale są takie układy. 
Gdybyście Państwo dokładnie wniknęli w sprawę to byście zobaczyli, że 
niezupełnie jest to moja wina, że te sesje są dość rzadko ostatnio. Przyrzekam, że 
zrobię wszystko, żeby te ogólne sesje odbywały się częściej. Myślę, że na to co 
powiedziałem jest akceptacja.  

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesyjnym. 

� W dniu 8.05.2017 r. podpisaliśmy umowę o dotację z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska na dofinansowanie zadania usuwanie 
materiałów zawierających azbest na terenie gminy. Koszt całkowity 
zadania 22 515,93 zł, wkład własny gminy 3377,39 zł.  

� W dniu 17.05.23017 r. podpisaliśmy umowę o dotację z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska na dofinansowanie zadania „Pracownia 
edukacji ekologicznej w Szkole Podstawowej w gminie Klimontów”. Koszt 
całkowity zadania 25 000,00 zł, wkład gminy 5 000 zł.  

� W miesiącu maju odebrano zaplanowane na ten rok drugi etap realizacji 
projektu „Rozwój infrastruktury sportowo – rekreacyjnej”. W tym roku 
przypomnę jest to budowa boiska do piłki nożnej przy Szkole Podstawowej 
w Goźlicach, koszt to 73 384 zł. Zostały tam zgłoszone zastrzeżenia do 
wykonawcy, bo trawa, którą posiał nie jest przystosowana do tego co na 
tym boisku jest przewidziane. Wykonawca musi od nowa przesiać tę trawę 
w ramach zgłoszeń do poprawy. Budowa siłowni zewnętrznej w m. 
Krobielice za kwotę 29 274 zł i budowa placu zabawa w Olbierzowicach za 
37 233 zł. Koszt ogólny całej inwestycji to 139 880 zł, kwota dofinasowania 
60 000 zł. Mam nadzieję, że jeszcze się ona zwiększy, bo obiecali na ten rok 
zwiększyć dofinansowania. Został jeszcze trzeci etap na następny rok 
kończący cały projekt – boisko wielofunkcyjne przy Szkole Podstawowej w 
Klimontowie.  

� W dniu 24.05.2017 r. w ramach realizacji zadania „Przebudowa dróg 
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gminnych, wewnętrznych w celu poprawy bezpieczeństwa ruchu 
drogowego i stworzenia spójnego układu komunikacyjnego na terenie 
gminy Klimontów cz. III etap I i II” zostały odebrane odcinki dróg: w 
Pokrzywiance dz. 238 dł. 90 mb, w Konarach dz. następujące228/1, 225 dł. 
150 mb, w Beradzu o dł. 65 mb, w Nawodzicach cztery drogi o dł. 40 mb, 
80 mb, 100 mb, 160 mb. Całość tego etapu to 137 000 zł, dofinansowanie 
88 000 zł. Wykonano także inne odcinki, bo to już inny wykonawca 
wykonywał, ale jeszcze nie odebrano tych odcinków dróg: Goźlice dz. 
305, 306 o dł. 75 mb za szkołą do pana Moskala za kwotę 47 000 zł, Węgrce 
Szlacheckie dł. 236 za kwotę 38 000 zł, w Beradzu dł. 100 mb za kwotę 
18 600 zł, w Beradzu druga droga o dł. 100 mb za kwotę 17 281 zł, w 
Beradzu dł. 60 mb za kwotę 13 330 zł, w Nowej Wsi dł. 140 mb za kwotę 
17 962 zł, w Nawodzicach do pana Orłowskiego dł. 100 mb za kwotę 
17 929 zł. Z tego co wiem ten etap u drugiego oferenta kończy droga z 
Ułanowic do Witowic dł. 709 mb. W tej chwili będzie kładziona 
nawierzchnia asfaltowa.  

� Ogłosiliśmy przetarg na remont chodników ul. Tylnej i ul. Studziennej w 
ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury” czyli 
dawne schetynówki. Te pieniążki Wojewoda nam już obiecała, że 
otrzymamy z rezerwy. Będziemy remontować chodniki. Dzisiaj będzie 
rozstrzygnięcie przetargu.  

� W ramach otrzymanych promes z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 
Administracji wykonano jeden odcinek drogi, a drugi jest w trakcie. To jest 
„Remont drogi Kolonia Zakrzów dł. 780 mb”, kwota całkowita inwestycji 
138 780 zł, dotacji jest 115 000 zł. Ta droga została już wykonana przez 
firmę PRD Staszów. Ta firma wykonuje nam również utwardzenie wąwozu 
lessowego droga Pokrzywianka – Zaoraniec dł. 250 mb. Kwota zadania 69 
058 zł, dotacji jest 55 000 zł. Jest ona w trakcie realizacji.  

� Ogłosiliśmy przetarg na opracowanie dokumentacji projektowo – 
kosztorysowej ciągi pieszo jezdniowe, które planowane są do rewitalizacji. 
Umowa podpisana jest z firmą na projekt 24.05.23017 r. i te przetargi 
obejmują nasze miasteczko Klimontów, dojazd przed kościołem, pod 
ośrodek zdrowia plus miejsca parkingowe, łącznik między ul. Studzienną a 
ul. Opatowską, ul. Szkolna koło boźnicy jest jeszcze taka malutka dróżka  i 
cały ciąg ul. Partyzantów do drogi powiatowej. Te dokumenty potem 
posłużą nam do rewitalizacji. W III kwartale ma być nabór wniosków do 
rewitalizacji.  

� Ogłosiliśmy również drugi przetarg na dokumentacje projektowo – 
kosztorysową i ten przetarg obejmuje osiedle: przebudowę chodników, 
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wymianę chodników na kostkę brukową, ul. Asnyka, ulicę Norwida, ul. 
Staffa, ul. Nikisiołki, ul. Ogrodową, ul. Batalionów Chłopskich i chodnik od 
Klimontowa do Górek do mostu. Firma będzie to wykonywała. Te 
inwestycje zaplanujemy w rewitalizacji.  

� Ogłosiliśmy przetarg, umowa została już podpisana na ciąg pieszo 
rowerowy z drogi wojewódzkiej „Przebudowa ul. Sandomierskiej”. Ta 
inwestycja polegała będzie na budowie chodnika po lewej stronie i 
budowie kanalizacji deszczowej. W tej chwili jest możliwość zrobienia tego 
projektu, ponieważ trwały dość długo konsultacje z Generalną Dyrekcją 
Dróg i Autostrad. Oni nie zgadzali się na tę inwestycję, bo wody, które 
spływają musiały być w jakiś sposób zagospodarowane i musieliśmy 
wykonać inny projekt, który będzie określał zbiór tej wody i w tej chwili jest 
możliwość taka, że ta realizacja tego chodnika będzie możliwa w programie 
rewitalizacji. Takie mamy plany. Wygrała firma Astra za cenę 51 660 zł.  

� 2.06.2017 r. w Urzędzie Gminy w Łoniowie Ochotnicza Straż Pożarna w 
Zakrzowie w osobach pana xxxxxxxx – prezesa i pana xxxxxxxx – skarbnika 
podpisali umowę o przyznaniu pomocy ze środków Lokalnej Grupy 
Działania na budowę świetlicy wiejskiej w Zakrzowie. Wartość podpisanej 
umowy to 550 000 zł, wartość dofinansowania 300 000 zł. W niedługim 
czasie będziemy realizować tę inwestycję.  

� W dniu 22.06.2017 r. podpisaliśmy umowę na budowę sieci wodociągowej 
w m. Nawodzice, Rybnica i Nowa Wieś z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich. Wartość projektu 3 645 000 zł, dofinansowanie 1 886 000 zł. 
Panie radny z Nawodzic realne się stało i będziemy budować wodociąg. 
Doszły nam tam dwie działki z Nowej Wsi. Budynki są na działkach Nowej 
Wsi i musieliśmy je dopisać, żeby kompleksowo to zakończyć również od 
strony Nowej Wsi.  

� Od czerwca prowadzone są zajęcia w klimontowskiej świetlicy 
środowiskowej dla dorosłych, dla dzieci, dla rodziców. Zapraszamy do 
korzystania z kompleksowej, wysokiej jakości usług społecznych z 
programu. To jest wyłączenie społeczne i walka z ubóstwem. Zachęcamy 
osoby oraz dzieci do udziału w rekrutacji przez cały okres realizacji 
projektu. W ramach działalności prowadzone są zajęcia języka 
angielskiego, muzyki, nauka śpiewu, nauka gry na gitarze, keyboardzie, 
perkusji, zajęcia taneczne, rytmika, taniec standardowy, nowoczesny, 
zajęcia komputerowe, biurowe, nauka o zagrożeniach w sieci. Zapewniamy 
opiekę wychowawczą dla dzieci i młodzieży. Działalność świetlicy 
prowadzona jest w godzinach popołudniowych przez pięć dni w tygodniu 
od 13.00 do 19.00.  
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� W sprawie tego ryneczku w Klimontowie zgodnie z umową jak tu na 
ostatniej sesji radni zgłaszali takie postulaty z Klimontowa - w tej chwili 
zamówiliśmy tablicę i planujemy w najbliższym okresie uruchomić 
działalność tego ryneczku. Wyrównamy jeszcze teren i ten ryneczek 
oddamy w niedzielę.  

� Oddano do użytku ujęcie wody do celów gospodarczych w Nawodzicach. 
Ujęcie znajduje się w pobliżu mostu koło pani sołtys z Nawodzic. 
Zapraszamy mieszkańców do korzystania. W trakcie ukończenia jest 
remont ujęcia wody w Konarach – kończymy tam budowę ogrodzenia. W 
fazie projektu są ujęcia w Węgrcach Szlacheckich, na Rybnicy, w Grabinie, 
Zakrzowie. Dokończono czyszczenie i remont ujęcia w Beradzu i w fazie 
wyboru miejsca jest ujęcie w Pokrzywiance.  

� Kończymy również projekt świetlicy w Pęchowie i tej świetliczki w 
Szymanowicach.  

� Jeśli chodzi oświetlenie uliczne z tych zadań z funduszów sołeckich 
uzupełniliśmy oświetlenie drogowe uliczne lampami led. Założono w tej 
chwili 19 lamp ledowych. Byszów 1 szt., Byszówka 1 szt., Konary 4 szt., 
Nowa Wieś, 2 szt., Ossolin 4 szt., Pęchów 1 szt., Rogacz 2 szt. Zakrzów 4 
szt. Koszt tej inwestycji to 52 684 zł. Oprócz tego dostaliśmy 6 lamp 
zwykłych z Zakładu Energetycznego przy pomocy Przewodniczącego Rady . 
Dzięki niemu wystaraliśmy się o kolejne 6 szt. lamp z tego w Klimontowie 
założyliśmy 3 szt., w Pęchowie 1 szt., w Olbierzowicach 1 szt. i w Zakrzowie 
1 szt. One zostały założone bezkosztowo. Razem 25 lamp zainstalowano. 
Obecnie jeszcze do realizacji w roku bieżącym do 30.09.2017 r. mamy 
opracowanie projektów uzupełnienia oświetlenia drogowego w m. 
Byszów, Góry Pęchowskie, Klimontów, Konary – Kolonia, Olbierzowice, 
Pęchowiec, Rybnica i Ułanowice.  

� Jeśli chodzi o projekty na budowę sieci wodociągowej mamy te koszty w 
budżecie. Podpisałem już umowę na wykonanie tych projektów 
16.06.2017 r. z firmą Te set Przemysław Janik z Buska Zdroju. Wartość tego 
zadania 147 747 zł brutto. Projekt budowy sieci wodociągowej z 
przyłączami w m. Borek, Byszówka i Kępie – to jest jeden projekt. Cena jego 
38 154 zł. Drugi projekt – w m. Kroblice, Pęchowiec, Adamczowice Gule za 
cenę 48 732 zł. Ostatni projekt – w m. Śniekozy, Wilkowice, Ossolin za 
kwotę 60 860 zł. Tym sposobem mielibyśmy wykonane praktycznie 
wszystkie już projekty na wszystkie miejscowości w całej gminie. Termin 
wykonania do 29.12.2017 r.  

� Z informacji. Odnośnie projektu na odnawialne źródła energii – ma być 
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jeszcze dzisiaj na sesji przedstawiciel firmy, która będzie się zajmowała 
audytami i gminnym projektem, który będziemy składać. I powie nam na 
pewno kilka słów, wyjaśni te najważniejsze rzeczy, które będą do 
przekazania dla mieszkańców. W każdym domu, gospodarstwie, które 
zgłosi chęć budowy instalacji musi się odbyć audyt. Audyt wstępnie 
określony jest kwotą ok. 100 zł. Tam wchodzi w to audyt plus cała 
dokumentacja takiego budynku do naszego projektu gminnego. Po sesji 
czy w trakcie przekażemy sołtysom, radnym te informacje do wywieszenia 
na tablicach informacyjnych o terminach spotkań. Zaplanowaliśmy pięć 
spotkań na terenie gminy w GOKu w Klimontowie 6 lipca 2017, w Konarach 
w remizie 7 lipca 2017 r., w remizie w Nasławicach 18 lipca 2017 r., w 
budynku straży w Goźlicach również 18 lipca 2017 r. tylko godziny są inne i 
w świetlicy wiejskiej w Nawodzicach 19 lipca 2017 r. Karteczki 
informacyjne pracowni po sesji czy w trakcie sesji przekaże. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady, - Wprawdzie ten okres między sesjami ogólnymi był 
spory, ale zadań, które zostały zrealizowane jest bardzo dużo. Tu należą się słowa 
uznania dla pana Wójta. Jego staraniem stało się to o czy on mówił. Jeszcze jest 
sporo do wykonania, mam nadzieję, że uda się to wszystko zrealizować ku  
zadowoleniu całego naszego społeczeństwa.  

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady, - Mam nadzieję, że interpelacje będą składane krótko, 
węzłowato, bez stosowania wykładów na dany temat. Chodzi o podanie spraw 
informacyjnie i jasno, żebyśmy wiedzieli o co chodzi, ale bez stosowania 
wykładów. 

Interpelacje, wnioski zgłosili radni w kolejności jak niżej: 

Pan radny Borycki – Panie Wójcie ja chciałem tylko przypomnieć o szkole 
podstawowej w Konarach, bo są przecieki w dachu. Pan Wójt o tym wie, mieliście 
przyjechać i chyba czasu brakło. Pogoda na razie sprzyja, ale przy najbliższej burzy 
jest tam tragicznie. Dziękuję.  

Pan radny Bargiel, - Szanowny panie Przewodniczący, szanowny Wójcie, 
szanowna Rado, szanowni goście, mieszkańcy gminy Klimontów. Pytań panie 
Przewodniczący jest dużo. Na Komisję Budżetową, Rewizyjną zaprosiliśmy pana 
Wójta i niektóre pytania udało nam się szybciutko rozwiązać. Także będzie to 
bardzo szybko, chociaż wątpię, żebym się zmieścił w swoim czasie 10 
minutowego wystąpienia. Proszę mnie kontrolować tak jak kontrolował mnie pan 
radny Przewodniczący Gwizdoń na Komisji. Tutaj pan Wójt na pewno zwrócił 
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uwagę, że też nie mogłem wszystkich pytań zadać panu Wójtowi, bo była 
dyscyplina czasowa. Bardzo się cieszę panie Wójcie, że tych inwestycji jest bardzo 
dużo i dużo jest na osiedlu typu ul. Sandomierska, chodnik, odwodnienie, typu 
zagospodarowanie tego placu pod siłownie. Znamy odpowiedź – to rewitalizacja 
ma tu zadziałać. Mam tylko pytanie, bo my przy pomocy Wójta, radnego Andrzeja 
i paru mieszkańców osiedla udało nam się ten plac gminny pod ośrodkiem 
zdrowia troszeczkę zniwelować, doprowadzić do porządku. Bardzo bym prosił 
pana Wójta, nie chcę przypominać, ale na 1 maja miała tam być zielona trawa. 
Trawa jest, ale nie taka jaką by ludzie chcieli. Może na 1 września uda się zasiać 
trawę i robić takie pierwsze, sołeckie zebranie na tej ziemi. Bardzo proszę aby tę 
trawę tam posiać. Drugie pytanie też wiązane z osiedlem panie Wójcie. Nie wiem 
czy jest na widowni pani Basia. Prosiłem ją o to. Ona jest takim koordynatorem 
na osiedlu jeśli chodzi o figurkę. Bardzo prosiła i mnie i byłego Wójta, nie wiem 
czy nie była w gminie i Wójta nie prosiła, żeby zrobić jakiś malutki remoncik 
figurki. Figurka jest dla wszystkich. Ona się przydaje wszystkim. Oczywiście to nie 
jest tak panie Wójcie, że chcemy tylko, żeby Wójt nam to wykonał. Nie, absolutnie 
nie. Na komisji były pomysły, żeby zrobić jakąś składkę, żeby szukać sponsorów i 
będę to robił. Może uda mi się zorganizować kilku sponsorów, składka od 
mieszkańców zdecydowanie tak. Kolega Gustaw tak mi podpowiedział, że u nich 
tak zrobili i bardzo dobrze, bo innych pieniędzy nie ma. Z rady sołeckiej tych 
pieniędzy nie da się wyciągnąć mówiąc tak brzydko. Trzecia sprawa – wysypisko 
śmieci na osiedlu za przychodnią pana xxxxxxx i pana xxxxx. To jest katastrofa. 
Ktoś tam wyrzucił papę, plastik – po prostu co tydzień przyjeżdżają ludzie z całego 
województwa, to jest największy targ w okolicy. I tu następne pytania. Wiem jest 
rewitalizacja, mamy dostać jakieś tam pieniądze na budowę, przebudowę itd., ale 
panie Wójcie my musimy takie rzeczy jak sanitariaty, woda bieżąca, prąd – ze 
dwa, trzy gniazda, bo tam ludzie przyjeżdżają, którzy mają gastronomię. Oni 
nawet się śmieją, że duży jarmark, płacą jakieś tam pieniądze – nawet nieduże 
pieniądze, mówią, że targowica w Klimontowie jest najtańsza i może dlatego nie 
krzyczą, że nie ma gdzieś jakiegoś gniazdka, kibelka czy umywalki. Kolejny temat 
– kanalizacja i woda na osiedlu i w Adamczowicach. Chciałem tylko, żeby pan 
Wójt to sobie zapisał. Do mnie dwóch znajomych z Koprzywnicy przyjechało i 
mówią tak – kolego Marku ja bym się tutaj budował, tylko jak się dowiedziałem, 
że nie ma wody, nie ma kanalizacji to rezygnuję. Szukam w Samborcu, bo tam jest 
woda, jest kanalizacja. Następne pytanie może nie do Wójta, tylko do naszej 
koleżanki Haliny, bo ona wiem, że była na spotkaniu jeśli chodzi o świetlicę 
środowiskową i seniorów. Halinka na koniec powie nam jak ta sprawa wygląda. 
Mój sąsiad pan xxxxxxxx też zdeklarował się, że przyjdzie, bo on chce wiedzieć ile 
godzin tam tygodniowo mogą spędzić. Podatki. Na zakończenie sprawa 
podatków. Na jednej z ostatnich sesji był pan xxxxx i jak panie Wójcie ta sprawa 
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się rozwiązała. Mam bardzo dużo pytań do radnego Leszka Galaty – nie wiem czy 
Wójt nie zaprasza go, czy on nie chce do nas przyjechać. Pytanie to jest do pana 
Przewodniczącego.  

Pan Przewodniczący Rady odpowiedział, - Jest zawsze zaproszony.  

Pan radny Bargiel, - Może wypożyczę sobie go na następny raz, bo tych pytań 
mam naprawdę sporo. Ostatnie pytanie – Wójt na część tych moich pytań 
odpowiedział, ale pomęczę dwóch poprzednich Wójtów. Skorzystam z okazji, że 
tutaj są. Pana Wójta xxxxx i pana Wójta xxxxx. Panowie Wójtowie przez 25 lat jak 
powstało osiedle, jest tam młodzieży, panie dyrektorki szkoły podstawowej i 
gimnazjum to wiedzą, że tam ½ młodzieży z osiedla chodzi do tych szkół i przez 
25 lat nic tam nie było zrobione. Ani boiska, ani siłowni, ani placu zabaw, ani 
trawnika, gdzie dzieci do tej pory jeżdżą po ulicy. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady, - Przybyli Państwo z KRUSu na nasze spotkanie. 
Oczywiście Państwo się zapowiedzieli i będą chcieli głos zabrać po zakończeniu 
sesji. Serdecznie ich witam.  

Pan radny Cukrowski, - Panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowna Rado, 
szanowni Państwo. Mieszkańcy zgłaszali do mnie prośbę o postawienie znaku 
STOP na drodze gminnej, która jest tzw. łącznikiem w Nasławicach. Ona biegnie 
od drogi Obrazów – Klimontów i łączy się z drogą Klimontów – Kleczanów. Z 
jednej strony jest znak STOP a z drugiej strony nie ma. Jestem w posiadaniu 
takiego znaku z rurą – tylko go zamontować jeśli znajdzie się czas na coś takiego. 
Cały czas przypominam się panie Wójcie odnośnie drogi w kierunku łąk, pastwisk 
w Krobielicach od ujęcia wody. Jest teraz sucho, da się dojechać. Gdyby firma 
miała czas i mogła materiału przywieźć, bo jest sucho i da się wjechać. Kolejny 
temat to już pan Wójt mi tłumaczył, że ujęcie wody w Węgrcach jest 
projektowane. Chciałem podziękować w imieniu swoim i mieszkańców za to, że 
powstała siłownia zewnętrzna w Krobielicach. Dzieci i dorośli spędzają tam czas. 
Druga sprawa – udało się położyć tę nawierzchnię asfaltowa w kierunku pani 
Zając. Też serdeczne dzięki. I wodociąg – rozmawiałem z panem kierownikiem 
Zakładu, że ludzie mogą się podpinać do tego wodociągu. Dziękuję bardzo.  

Pan radny Bargiel, - Panie Przewodniczący chciałem skorzystać z okazji, że mamy 
tutaj pana Zbyszka Cieplińskiego. Wszyscy wiemy, że przejęliśmy dwa lata temu 
drogi nad zalewem. Panie Wójcie bardzo prosimy cokolwiek wytyczyć, cokolwiek 
zrobić. Powiem tyle – ostatnia niedziela otwarcie kąpieliska. Woda rewelacja, 
kajaki też i teraz ta dróżka, żeby można było zajechać z drugiej strony a Zbyszek 
Ciepliński robi resztę. Dziękuję.  

Pan radny Orłowski, - Panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowna Rado, 
panie i panowie. Chciałem w imieniu mieszkańców Nawodzic podziękować panu 
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Wójtowi za ujęcie wody, które zostało zrobione, ponieważ od kilku lat 
borykaliśmy się z tym, że nie mieliśmy ujęcia. Cieszy mnie to również, że nie tylko 
woda do chemizacji rolnictwa jest w ujęciu, ale też będzie w kranach. I jak jestem 
przy ujęciu wody to chciałbym zapytać o Rybnicę. Wiem, że były tam już 
poczynania zrobione, jest wykupiony teren, projekt jest w trakcie czy jest 
skończony – także chciałbym, żeby to można było w miarę możliwości wykonać 
jeszcze w tym roku. Następna sprawa to mieszkańcy Rybnicy zwracali uwagę, że 
na Rybnicy jest pomnik Jędrusiów i ulewny deszcz ściąga z pól i drogi tamtejszej 
piach i zasypuje tutaj podłoże pomnika. Chodzi o zabezpieczenie czy wyższymi 
rynienkami czy krawężnikami. Następna sprawa – cieszy panie Wójcie to, że jest 
dużo dróg robionych. W Nawodzicach praktycznie prawie każdy może wyjść z 
domu na asfalt, ale sprawa tych dróg gminnych, które były wcześniej 
wykonywane. Wiadomo użytkuje się ich, one się niszczą i chodzi o najęcie 
jakiegoś sprzętu, który by zalepił dziury lepikiem i żużlem, czy w jakiś inny sposób. 
To dotyczy pewnie wszystkich miejscowości w gminie Klimontów. I prośba panie 
wójcie o równiarkę w stronę pana xxxxx i tam za nim. Apelują ludzie, że ciężko się 
wyminąć dwoma samochodami z tego względu, że nie ma tam pobocza w ogóle. 
Apelowałem dzisiaj do pana Andrzeja Wojtyniaka o kosiarkę, bo zarosła ta droga. 
Dziękuję. 

Pani radna Hakamäki, - Szanowni Państwo na wstępie chciałam serdecznie 
podziękować panom Wójtom za zdecydowane działanie w kierunku utworzenia 
ryneczku klimontowskiego. Kieruję słowa do wszystkich Państwa. Zapraszam 
serdecznie do korzystania. Jest to plac przy Orliku i sądzę, że będzie on 
wykorzystany, bo tak jak już wcześniej mówiłam na sesji gmina Klimontów słynie 
z tradycji handlowych. Kieruję również podziękowania w imieniu mieszkańców za 
działania w sprawie remontu chodnika przy ul. Studziennej i ul. Tylnej. Brakuje 
nam tego odcinka i chcemy, żeby jak najszybciej był wyremontowany. Jeszcze dwa 
słowa na temat stowarzyszenia Pogoda Ducha. Są to osoby, które należą do tego 
stowarzyszenia, więc chciałam poinformować, że wczoraj odbyłyśmy wspólnie z 
panią Prezes stowarzyszenia xxxxxx spotkanie z panem Wójtem w sprawie 
udostępnienia i zmiany godzin pracy świetlicy środowiskowej. Pan Wójta jest 
oczywiście absolutnie za, żeby to dwa razy w miesiącu było udostępnione 
emerytom, rencistom z tego stowarzyszenia. To stowarzyszenia na tą chwilę liczy 
bodajże 26 osób, ale są chętni. Tu kieruję słowa i prośbę do Państwa sołtysów. 
Stowarzyszenie nie ogranicza się do uczestników z Klimontowa, ale mamy już 
panie z Pęchowa, z Górek. Nowe pomieszczenie umożliwi zwiększenie 
liczebności, a zależy nam na tym, żeby urozmaicić program i żeby seniorzy, którzy 
stanowią bardzo ważną grupę społeczną gminy byli bardziej widoczni i bardziej 
aktywni. Stąd też decyzje w sprawie udostępnienia świetlicy zapadną po 
konsultacjach z Kielcami, ponieważ w ramach projektu poszły już określone 
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godziny do Kielc i miejmy nadzieję, że wszystko dobrze się ułoży. Pan Wójt obiecał 
również szafę na jakieś drobne detale niezbędne dla stowarzyszenia. Jeszcze 
panie Wójcie sprawa, która bulwersuje środowisko Klimontowa. Bardzo prosimy 
o informację na temat przebudowy drogi 758 z obwodnicą. Czy coś się dzieje, na 
jakim etapie są prace, ponieważ wiadomo nam jest, że w marcu poszły cztery 
skargi blokujące dalsze działania. Jesteśmy bardzo rozgoryczeni jako mieszkańcy 
Klimontowa taka postawą, takim brakiem empatii i zrozumienia, ale to są moje 
prywatne dewagacje. Dziękuję bardzo. 

Pan radny Rębacz, - Panie Przewodniczący, panie Wójcie, wysoka Rado, szanowni 
Państwo. Jeśli chodzi o sołectwo Olbierzowice – panie Wójcie myśmy tam 
zgłaszali dojście do szkoły. Te schody tam wadliwie były wybudowane. 
Podbudowa siadła i ta kostka brukowa zaklęsła. Dobrze by było, żeby z grupy 
interwencyjnej udało się, żeby tę podbudowę poprawić i kostkę ułożyć, bo 
fatalnie to wygląda. Dziękuję bardzo za plac zabaw w Olbierzowicach, dziękuję 
również nowemu sołtysowi panu xxxxxx, bo dzięki jego aktywności powiększył 
się ten plac zabaw o kolejne elementy, huśtawki i inne rzeczy. To funkcjonuje. 
Jeżeli chodzi o lampy to jak by była możliwość to Olbierzowice potrzebują taką 
jedną lampę. Jeżeli chodzi o sołectwo Nowa Wieś to droga powiatowa w kierunku 
Jurkowic. Rozmawiałem parę razy z dyrektorem, Martyniukiem o postawienie 
tam znaku „teren zabudowany”, bo te tiry, które jadą z kamieniem jadą 100 
km/h , tam nie ma ani chodnika, ani to nie jest oświetlone i stwarza to bardzo 
duże niebezpieczeństwo. Dyrektor powiedział nie wie czy to spełnia warunki 
terenu zabudowanego. Uważam, że spełnia, bo tam budynki są blisko jezdni, a na 
początku to są trzy zabudowania przy samej jezdni prawie. I taki znak czarny z 
białym jakoś by na tych kierowców może podziałał. Poza tym był tam niedawno 
wypadek motocyklisty z samochodem. Była policja, myśmy mówili, żeby ścigać 
trochę te tiry , ale oni mówią, że nie ma znaku „teren zabudowany” i oni mogą 
sobie jechać dowolnie. Proszę wpłynąć, żeby jednak to zbadali i postawili znak 
„teren zabudowany”. Również prośba panie Wójcie o oświetlenie przy drodze, a 
w przyszłości może wspólnie z powiatem kawałek chodnika tam by zrobił. Prośba 
o lampy, żeby tam zamontować. Projekt jest już gotowy od paru miesięcy na to 
oświetlenie. Dziękuję.  

Pani radna Aly Amer – Szanowni Państwo, panie Wójcie chciałam zwrócić uwagę 
na problem brakującej wody w miejscowości Przybysławice. Mieszkańcy borykają 
się z tym problemem każdego dnia. Wysychają studnie. Podobnie jak lokalny 
przedsiębiorca. Występy są praktycznie co tydzień, nie ma wody w toaletach. Czy 
jest możliwość i kiedy jest przewidziana budowa wodociągu w Przybysławicach. 
Czy istnieje możliwość dopisania się jeśli chodzi o odnawialne źródła energii czy 
też lista jest już zamknięta ?. Mamy jedną lampę w parku katyńskim. Ona jest 
uruchomiona tylko jeżeli odbywają się jakieś imprezy. Czy jest możliwość 



str. 13 

 

podłączenia tej lampy do systemu, żeby się włączała co dzień. Dziękuję.  

Pani radna Berbeś, - Panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowana Rado. 
Panie Wójcie jeżdżę do rodziców do Sternalic i taki jest tam taki odcinek drogi, 
który ja byłam pewna, że jest to droga gminy Lipnik. Jest tam dziura na dziurze. 
Radny z stamtąd powiedział mi, że jest to nasza droga. Panie Wójcie nie dziwię 
się Grzesiowi, bo chyba tej drogi nikt nie zgłasza, bo ludzie z Goźlic tam nie jeżdżą. 
Tam dziwienie jest, że droga należy do nas, ale najczęściej jeżdżą tam i tam jest 
niewielki odcinek drogi, ale naprawdę jeżeli się skręci to z dziury w dziurę się 
zjeżdża. Panie Wójcie to jest przed Kozią Górką, tam jest już nowy asfalt a tam 
taki odcinek jest fatalny. To jest jedna sprawa. A druga sprawa – panie Wójcie 
mieszkańcy Pęchowa, Gór Pęchowskich pytają mnie teraz, nurtuje mnie ten 
problem – chodzi o ścieżkę rowerową, która u nas jest budowana. Martwią się, 
bo wiemy, że na razie nie będzie jeszcze ona prowadziła do Klimontowa. Wiem, 
że będziemy zabiegać o to, żeby była dokończona. Tylko w tym momencie ludzie 
się martwią, bo chodzi o przejście. Kończy się ta ścieżka na pana dawnym, 
rodzinnym domu i trzeba później przejść na drugą stronę, żeby dojść do 
Klimontowa i martwią się, bo tam pasów nie ma i czy to nie będzie się wiązało z 
policyjnymi jakimiś nagonkami, bo jak ktoś do Cykady chce przejść, a tam pasów 
nie ma, to już dużo mandatów tam było nałożonych. Jak pan Wójt to widzi, czy 
mają się czego obawiać, czy też będą mogli sobie tak po prostu przechodzić ?. 
Panie Wójcie proszę o odpowiedź jak oni swobodnie maja przechodzić ?. Dziękuję 
bardzo.  

Pan radny Mucha, - Od razu pani Alicji odpowiadam proszę dopytać dobrze, 
dobadać sprawę. To trzeba wyjaśnić.  

Pani radna Berbeś - Ciągle mówią, że to droga gminy Klimontów. Tak mówią.  

Pan radny Mucha, - To trzeba wyjaśnić. Chciałem podziękować w imieniu 
własnym jak i mieszkańców całej Radzie za przychylność, i Wójtom i wszystkim z 
Urzędu Gminy za zaangażowanie, bo w ostatnim czasie powstało w moim okręgu 
kilka inwestycji i to w różnych kategoriach, bo mamy i boisko w Goźlicach, 
powstało kilka dróg, bo za naszej kadencji przygotowaliśmy i projekty i pomysł i 
kilkunastu mieszkańców może w każdy dzień wyjść suchą nogą i za to dziękuję.  

Pan radny Lipiec, - Panie Wójcie mam kilka punktów. Panie Wójcie bardzo bym 
prosił, żeby przyspieszyć temat ujęcia wody do celów gospodarczych w 
Pokrzywiance, bo do tej pory takiego ujęcia nie ma. Jest studnia po dawnym kółku 
rolniczym i my korzystamy, ale wszyscy zgłaszają, że jest susza. Widzę, że dużo 
ogrodów powstaje na terenie mojego sołectwa i tej wody panie Wójcie bardzo 
brakuje i żeby zdecydować ostatecznie czy działka obok krzyża, która jest teraz 
gminna dzięki staraniom m.in. byłego Wójta xxxxxx, czy na drugiej działce 
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pomiędzy panem xxxx a panem xxxx, gdzie działka wynosi 11 arów, a jeżeli jest 
mniejsza o połowę, czy coś brakuje to wytyczyć, czy geodetę sprowadzić. Jeżeli 
Zarząd Dróg Wojewódzkich nie pozwoli na zjazd to mamy drugą działkę przy 
drodze gminnej. Panie Wójcie mamy te płytki w remizie w Pokrzywiance i myślę, 
że pan Wójt w Beradzu zlecił i może ktoś z grupy interwencyjnej albo ktoś inny 
położył na balkonie w remizie w Pokrzywiance, bo to już jest ponad 20 lat i 
wypada, żeby te płytki tam położyć oraz wyłożyć schody zewnętrzne jedne i 
drugie w remizie w Beradzu. I panie Wójcie przepust obok figurki w 
Pokrzywiance, żeby zamontować, przekopać, żeby woda z części lewobrzeżnej 
Pokrzywianki mogła spływać wzdłuż drogi powiatowej. Prośba panie Wójcie, żeby 
pan cały czas pilotował drogę Płaczkowice – Pokrzywianka. Ona łączy gminę 
Iwaniska z gminą Klimontów. Bardzo bym prosił, żeby pan przypilnował tej drogi, 
żeby do końca 2017 r. te drogi tzw. powodziowe zostały wykonane. Chciałem 
podziękować za wszystkie inwestycje, w szczególności drogowe jakie zostały 
wykonane na terenie mojego okręgu. Zrobił pan bardzo dużo, najwięcej z 
dotychczasowych wójtów drów asfaltowych. A druga rzecz panie Wójcie co pan 
załatwił, żeby nie tylko były szarlotki czy placki z jabłkami, ale konserwy, oleje i 
dżemy, które wzięło przeszło 1000 osób z tego co wiem. Wystarał się pan o tę 
pomoc żywnościową. Dziękuję i pani Grażynie Kwapińskiej, i pani Ani Nawrockiej, 
że sprawnie to wydawały. Mieszkańcy z mojego sołectwa są bardzo zadowoleni. 
Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady, - Wprawdzie jest to punkt „Interpelacje i wnioski 
radnych” i tylko mogę udzielać głosu radnym, ale wyjątkowo udzielę głosu 
sołtysowi z Borku. Uzgodniliśmy to wcześniej przed sesją, bardzo się dopominał, 
żeby zaraz po radnych zabrał głos. Umożliwiam wiec zabranie głosu. Proszę 
udzielam głosu panu.  

Pan Witaszek, sołtys Borku Klimontowskiego – Panie Przewodniczący, szanowna 
Rado, panie Wójcie. Na wstępie mam taką uwagę do Państwa radnych. Szanowni 
Państwo macie w zapisie takie coś – jeśli radny danego okręgu ma spotkanie 
związane z sołectwem, sołtys miał w tym spotkaniu brać udział. Dlaczego tak nie 
jest. Na to może któryś z panów radnych mi odpowie. Jeszcze mam jedną uwagę. 
My jako sołtysi przychodzimy na sesję tak na początku tylko podpisać listę i 
czekamy do końca, żeby móc zabrać głos. To wtedy na sali zostaje już mało osób 
i nikt nas nie słucha, albo nie słyszy, bo mało osób zostaje.  

Pan Przewodniczący Rady, - To jest Wasza wina, bo Wam się spieszy.  

Pan Witaszek, sołtys Borku Klimontowskiego - Chciałbym przy okazji 
podziękować panu Wójtowi, panu kierownikowi Zakładu Gospodarki Komunalnej 
za wykoszenie Naszego placu zabaw, który na razie jest pusty, ale myślę, że pan 
Wójty obiecywał, że coś z kruszywa na tym placu coś się pojawi. I dziękuję za 
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wykonanie kraty do ujęcia. Panie Wójcie mamy tam zrobiony kawałek drogi 
powiatowej w kierunku Koprzywnicy i tam się pojawiło takie dzikie wysypisko 
śmieci jak się wyjeżdża z Borku w kierunku Koprzywnicy i mało to to jeszcze są 
przywożone i puszczane psy. Najbardziej jest top robione w dzień targowy. Jeśli 
by ktoś nie miał, a miał życzenie to zapraszam podaruję za darmo. Ładny 
owczarek niemiecki. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Rady, - Panie Kazimierzu sesja trwa do punktu ostatniego. 
Jest taki punkt „zakończenie sesji”. Jeżeli nie powiem, że zamykam sesję Rady 
Gminy to wszyscy zobowiązani są uczestniczyć w sesji jeżeli podpisali listę, chyba 
to nie jest nic dziwnego. Stąd jeżeli jest taki punkt przy zakończeniu sesji „wnioski 
i zapytania” to można doczekać i głos zabierać i każdy głos dostanie. Rozumiem, 
że lepiej i wygodniej byłoby zabrać głos sołtysowi po interpelacjach, ale układ jest 
taki, że statut tak określa. I nic ja ni zrobię, a statut był opracowany jeszcze przede 
mną więc nie miałem na to wpływu. Wyjaśniłem chyba wystraczająco.  

Pan Witaszek, - Mnie chodzi o posiedzenie z radnymi z danego okręgu.  

Pan Przewodniczący Rady, - Pan jest z Borku i pewnie pan pije do radnego z 
tamtego okręgu. Panie Grzesiu powiedz pan coś na ten temat, bo pan z stamtąd 
jest. Uważam, że sołtys powinien być zapraszany. Jeżeli jest zebranie, organizuje 
radny, obojętnie jakie, to sołtys powinien z każdej miejscowości uczestniczyć w 
tym zebraniu. Takie jest moje zdanie i tak będę stawiał sprawę.  

Pan radny Gwizdoń, - Nie bardzo wiem o co chodzi. U mnie żadnego zebrania nie 
było.  

Pan Przewodniczący Rady, - To pił pan do swojego radnego ?. 

Pan sołtys Witaszek, - Ogólnie.  

Pan Przewodniczący Rady – Proszę Państwa radni jest układ taki nie wyobrażam 
sobie, że zebranie jest organizowane przez radnego danej miejscowości czy 
danego okręgu i nie powiadomi sołtysa, żeby uczestniczył w tym zebraniu. 
Uważam, że jest to obowiązek radnego i tak proszę postępować jak ja mówię. 
Zapraszać sołtysów.  

Pan radny Lipiec, - Panie sołtysie z Borku z dotychczasowej praktyki chcę panu 
powiedzieć, że to sołtys na innych sołectwach organizuje różne zebrania i 
zaprasza radnego tak jak w np. w Płaczkowicach pani sołtys Gromska. Wtedy 
dzwoni do radnego i mówi przyjedź zrobimy zebranie. Szczerze mówiąc nie 
wyobrażam sobie, że bez uzgodnienia z sołtysem zrobić zebranie na jakieś 
wiosce. 

Pan sołtys Witaszek, - A kto pełni większą funkcję radny czy sołtys ?. 
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Pan radny Lipiec, - Głową wsi jest sołtys.  

Pan Przewodniczący Rady – Wyobrażam sobie, że panu chodziło o zebranie, 
które organizuje radny, bo uważam, że zawsze radny powinien uzgodnić sprawę 
z sołtysem, razem powinni działać. Tak to jest zawsze stawiane i tak to jest. Nie 
wiem jakie wy macie na myśli zebranie.  

Głosy sołtysów z sali  , - Nam chodzi o komisje jak są, a nie o zebranie.  

Pan Przewodniczący Rady, - To w końcu chodzi o komisje czy o zebranie.  

Pan sołtys Witaszek, - Chodzi o komisje jak radni mają, że nie proszą sołtysów.  

Pan Przewodniczący Rady, - Państwu chodzi o te komisje, które odbywają się 
przed sesją.  

Sołtysi, - Tak. 

Pan Przewodniczący Rady, - Jeśli chodzi o te komisje, które odbywają się przed 
sesją faktycznie Przewodniczący Komisji jeżeli sprawa dotyczy danej 
miejscowości powinien zawiadomić sołtysa, żeby wziął udział w posiedzeniu, ale 
nie musi. To jego dobra wola. Tak wygląda sprawa zgodnie ze statutem.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, - Szanowni Państwo, szanowni radni 
postaram się opowiedzieć na wszystkie zapytania, interpelacje. Postaram się nie 
przeoczyć nic. Pan radny Borycki pytał mnie o dach w szkole. Zgłaszaliście mi 
Państwo ten fakt przecieków dachu na szkole i powiem tak, że wybieraliśmy się 
tam do szkoły jak to wygląda. Uzgodnimy tę naprawę z dekarzem, ale przypomnę, 
że remonty bieżące w budynkach stowarzyszeniowych powinniście również sami 
przeprowadzać. My takimi grubszymi inwestycjami powinniśmy się zajmować, 
ale uzgodnimy to. Postaramy się te przecieki zminimalizować. Pan radny Bargiel 
pytał mnie o plac gminny koło ośrodka – grupa interwencyjna zajmie się 
zasianiem tej trawy. Na bieżącą chwilę zostały tam rozebrane budynki po 
toaletach, został teren częściowo przerównany i myślę, że zasiejemy trawę w 
niedługim czasie. Mamy dość liczną grupę interwencyjną, ale pracy jest bardzo 
dużo. Także proszę o cierpliwość. Staramy się wszystko realizować zgodnie z 
zapisami w kalendarzu. Jeśli się nam przesuwa termin, bo wypadnie tak jak 
dzisiaj, że grupa interwencyjna musi rozdawać jabłka, wtedy to przesuwa się w 
kolejce, ale zrozumcie Państwo, że tak czasami się dzieje. Musimy to na bieżąco 
korygować. Proszę o cierpliwość. Jeśli chodzi o remont figurki to ta figurka z tego 
co jest mi wiadomo nie jest w rejestrze zabytków i remont tej figurki nie możemy 
finansować ze środków gminnych. Myślę, że jeśli Państwo zorganizujecie zbiórkę 
pieniędzy, ja dam siłę fizyczną, wykonawstwo, bo w grupie interwencyjnej mamy 
osobę, która umie malować, umie szpachlować i wykonywać remonty. Także po 
Naszej stronie byłoby wykonanie i te sprawy techniczne. Proszę radnego, żeby się 
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w to zaangażował i żeby parę złotych było na te materiały, a potem grupa 
interwencyjna to wykona. Jeśli chodzi o wysypisko śmieci to kilkakrotnie było to 
już zgłaszane na policję. Z tego co jest mi wiadomo policja cały czas to monituje, 
będziemy kolejny raz to zgłaszać do sanepidu. Wiem, że kary tam były nałożone. 
Oni mieli zapłacić dosyć dużą kwotę kary i mieli to uprzątnąć i z tego co jest mi 
wiadomo to kara była nałożona na te osoby, które to wysypały, bo podobno się 
one znalazły. Były szukane przez policje i kilka tych osób się znalazło. Będziemy 
monitować to. Jeśli chodzi o sanitariaty na targowisku to te sanitariaty 
przenoszone były z placu od pani xxxx tu blisko drogi ul. Sandomierskiej. Te 
sanitariaty są ogólno dostępne i w lecie i w zimie. Jest ogrzewany w zimie, jest 
bieżąca woda, także w tym jednym sanitariacie warunki są znośne.  

Pan radny Bargiel wtrącił, - Ale za mało, może jeszcze ze dwa TOI TOI ustawić. 

Pan Wójt Goździewski, - Możemy tymczasowo ze dwa TOI TOI zamontować na 
ten czas targowy. Myślę, że na pewno musimy uwzględnić to w projekcie 
targowicy, bo nie mamy jeszcze odpowiedzi ani żadnych poprawek z PROWu, tam 
gdzie składaliśmy dokumentację i wniosek na budowę tej targowicy. Myślę, że 
trzeba będzie uwzględnić taką dodatkową toaletę z drugiej strony, ale to przed 
nami. Jeśli chodzi o wodę, kanalizację ul. Sandomierska – Adamczowice – na 
chwilę obecną była podpisana promesa i bodajże w tamtym tygodniu przyszło 
nam pismo, że niebawem będziemy podpisywać główną umowę na budowę tej 
sieci wod. –kan. na ul. Partyzantów, na ul. Sandomierskiej z Adamczowicami. Na 
obecna chwilę jest już zlecony firmie zewnętrznej przetarg i firma zewnętrzna 
będzie wykonywała ten przetarg. Ogłosimy przetarg, myślę, że to będzie 
niebawem. Świetlica środowiskowa – jesteśmy w trakcie ustalania godzin w 
jakich Ci Państwo chcą przebywać na świetlicy i również jeśli nie aneksem to może 
w jakiś innych sposób ustalimy, żeby seniorzy mogli większą grupą tam 
przebywać. Obecnie spotykają się oni w budynku gminnym, w tej sali posiedzeń 
z tytułu za Urzędem. Cały czas trwają te spotkania, nie przeszkadzają i my nie 
przeszkadzamy. Myślę, że jeśli chcą powiększyć swoje grono to takie działania 
poczynimy tu w świetlicy. Póki co ta świetlica jest w fazie rozruchu i chcemy tak 
na bieżąco przyjrzeć się jak to funkcjonuje, jakie będą grupy, jak to będzie na 
bieżąco wychodzić. Jeśli chodzi o sprawę pana xxxx to po Jego odwołaniu do 
kolegium przyszła decyzja, w której nakazuje zapłacić ten podatek ustalony przez 
gminę panu xxxxx od nieruchomości i od budowli. Drogi przejęte – obszar tamtej 
drogi, którą przejęliśmy jest włączony w obszar rewitalizacji i całą drogę od 
końcówki ul. Partyzantów do drogi powiatowej ul. Osieckiej planujemy zrobić 
jako drogę szutrową z krawężnikami. Takie są plany, a obecnie musimy spotkać 
się z panem Prezesem. Zapraszam pana Prezesa do mnie i ustalimy zakres jeśli 
chodzi o wywóz czy niesortu, czy częściowo z grysem, bo różny jest ten materiał 
z kopalni. Część materiału mamy na Orliku. Myślę, że po ustaleniach 
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porozumiemy się ile tych transportów, jak by to wyglądało, a może w podobnym 
to będzie schemacie jak w roku ubiegłym, że transport zapłacił Związek a my 
niesort. Jest to sprawa do ustalenia. Zapraszam do mnie, na pewno pomożemy. 
Jeśli chodzi o pana radnego Cukrowskiego i znak STOP to musimy tam podjechać, 
zlokalizować, w którym miejscu to dokładnie jest. Nie wiem czy nie będzie tam w 
grę wchodził jakiś projekt drogowy. Ustalimy to z drogowcem. Jeśli chodzi o drogę 
polną od ujęcia wody – zgłaszaliście mi Państwo i może przeoczyłem, ale zlecimy 
to do realizacji. Postaramy się wyremontować. Te ciężkie wózki z jabłkami przez 
drogę i co roku jest ta droga do remontu, ale pomału może jakoś się to utwardzi. 
Pan radny Orłowski i ujęcie wody w Rybnicy – ten projekt praktycznie jest już 
wykonany. Obecnie wykonujemy projekt elektryczny. Lada chwila powinno to być 
gotowe. Pomnik Jędrusiów – musimy obejrzeć co się tam dzieje, dziękuję za 
zgłoszenie. Zobaczymy jakie tam są możliwości, żeby pomnik zabezpieczyć przed 
wodą opadową. Jeśli chodzi o dołki – zgłaszał mi to już radny. Z tego co udało nam 
się wykonać to u części radnych na drogach te dołki zostały pozabezpieczane. Tak 
się stało, że chwilowo asfalt na te nasze budowy nie dojeżdżał i bodajże w 
Nawodzicach nie zostały jeszcze te dołki pousuwane i bodajże w Rybnicy i w 
Konarach. Pamiętam o tym i te inwestycje drogowe, które kończymy, bo nasza 
grupa interwencyjna łata te dziury. Zabiera gorący asfalt i ugniatamy własnym 
sposobem. Także będę pamiętał o takich niedociągnięciach. Droga do pana 
Kołacza – zlecimy Zakładowi Komunalnemu poszerzenie drogi, poboczy. Była już 
wstępna rozmowa na ten temat, ale nie doszło do realizacji zadania. Zakład 
będzie miał zlecone poszerzenie drogi tam. Pani radna Hakamäki i sprawa 
świetlicy to tak jak wyjaśniałem wcześniej ustalenia jeszcze trwają. Jeśli chodzi o 
obwodnicę Klimontowa to na obecną chwilę firma projektowa, która wykonuje 
nam koncepcję jest w trakcie poprawek do operatu do oddziaływania na 
środowisko. Bodajże do 15 lipca ma wykonać te poprawki. Są tam te poprawki 
dość skomplikowane i nie mogą tego terminu dotrzymać do końca tego miesiąca 
i te 15 dni musimy przedłużyć umowę, żeby zrobili dobrze. Postępowanie cały 
czas trwa. Można zapoznać się z dokumentacją. Nie zostało nic zawieszone. 
Trwają odpowiedzi na te wszystkie protesty jeszcze. Część tych protestów po 
wykreśleniu danych osobowych wywiesiliśmy na stronie, żeby wszyscy 
mieszkańcy również mogli się przyjrzeć o co tym Państwu chodzi. I na tablicach 
ogłoszeń również te protesty są wywieszone bez danych osobowych. Czekamy na 
te ostateczne poprawki firmy, która wykonuje koncepcję. Zaplanowaliśmy 
spotkanie z wykonawcą, bo chcemy jeszcze z nim porozmawiać i przyspieszyć to 
jak najszybciej będzie można wykonanie tej pozostałej dokumentacji. Spotkanie 
było ustalone na jutro, ale nie ma żadnych odpowiedzi i jeśli potwierdzi nam 
Zarząd Dróg Wojewódzkich i wykonawca to powiadomię Państwa o terminie. Po 
prostu chcemy zrobić takie spotkanie trójstronne. Jeśli chodzi o interpelację pana 



str. 19 

 

radnego Rębacza czyli schody do remizy, chodnik wokół remizy – byłem ostatnio 
tam na poświęceniu placu zabaw, obejrzałem sobie i faktycznie są tam takie różne 
zagłębienia i postaramy się, żeby grupa interwencyjna to naprawiła. Jeśli chodzi 
o lampę do Olbierzowic to jeśli uda się nam powiedzmy jeszcze jakieś lampy z 
Rejonu Energetycznego pozyskać to na pewno będziemy to instalować. Kilka tych 
zgłoszeń jeszcze jest, mieszkańcy cały czas zgłaszają zapotrzebowanie na te lampy 
to jak uda się pozyskać będziemy je instalować. Wykonawstwo tych lamp 
oczywiście będzie w ramach pieniążków, które macie Państwo w funduszach 
sołeckich. Wstępnie rozmawialiśmy już z powiatem odnośnie inwestycji przy 
drodze powiatowej. Na obecną chwile nie ma żadnych uzgodnień, ponieważ 
chcieliśmy zakończyć tę inwestycję w Olbierzowicach na tym chodniku, bo to są 
trudne negocjacje z powiatem. Też mają te swoje inwestycje poplanowane i też 
nie mają tych pieniędzy tak, żeby w trakcie roku planować dodatkowe jakieś 
prace na gminie. Rozumiemy też ich stanowisko i jeśli się nam uda w 
Olbierzowicach zrobić kawałek chodnika i jeszcze jakieś pieniądze zostaną to 
będziemy się starać, żeby również z powiatem zrobić wspólnie część oświetlenia 
przy tej drodze powiatowej Nowa Wieś – Jurkowice. Nie ma tam faktycznie 
chodnika, te tiry jeżdżą, ale myślę że ta inwestycja byłaby na przyszłość z 
powiatem. Panie radny m.in. w zapotrzebowaniu na lata następne zgłosiliśmy 
budowę tego chodnika do inwestycji wspólnych. Jeśli chodzi o panią radną Aly 
Amer i brak wody w Przybysławicach to ja osobiście nic nie wiedziałem na ten 
temat. Jeśli takie problemy są to będziemy musieli dowieźć te wodę. Proszę o 
kontakt z kierownikiem Zakładu Gospodarki Komunalnej. Jeśli chodzi o budowę 
wodociągu to na obecną chwilę w tym budżecie nie mamy tych pieniędzy w tym 
roku. Może w przyszłości zostanie coś w ramach tych oszczędności z PROWu, 
wtedy byłaby taka możliwość. A jak nie to jedynie ze środków gminnych. Tak jak 
mówiłem podpisaliśmy umowę na realizację projektów wodociągowych prawie 
na ok. 1 900 000 zł, 100 000 zł zostało limitu dla gminy i możemy je wykorzystać. 
Myślę, że po przetargu wodociągu w Nawodzicach zostanie więcej tych pieniędzy 
to wtedy byśmy zlecili to zadanie Ułanowice, Przybysławice i Adamczowice. Tak 
myślę, że jeszcze z tego można będzie skorzystać. Jeśli tych pieniędzy nie będzie 
to będziemy musieli robić te wodociągi ze środków własnych ewentualnie może 
jeszcze RPO pod warunkiem, że będziemy mogli powiększyć aglomerację i będzie 
tam ten wskaźnik zwodociągowania mniejszy niż 90 osób/km. W tej chwili są 
obwarowania z tego RPO do budowy wodociągu raz, że to musi być z kanalizacją, 
a druga sprawa, że musi być odpowiednia ilość osób na km przyłącza. Może się 
to w trakcie zmieni, bo tak obiecywali w województwie. Lampa w parku 
katyńskim – sprawdzimy czy jest taka możliwość, na obecną chwilę nie jestem w 
stanie odpowiedzieć. Zapraszam do mnie do Urzędu i postaramy się to sprawdzić 
czy jest możliwość. Pani radna Berbeś zgłaszała mi chodnik. Realizacja budowy 
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tego chodnika rozpoczęła przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad. 
W tamtym roku odcinek na Byszówce - też został zostawiony taki krótki pół 
kilometrowy odcinek do Klimontowa i taka sama sytuacja jest w Pęchowie. 
Projekty te były wykonywane przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i 
Autostrad w 2009 r. czyli dość dawno. Mają dość sporo tych różnych miejsc 
niebezpiecznych, bo to jest w ramach programu likwidacji miejsc 
niebezpiecznych. My już kilkakrotnie pisaliśmy takie pismo o to, żeby uwzględnić 
tamte odcinki, które połączyłyby zarówno i Pęchów i Borek chodnikiem do 
Klimontowa. Na razie nie ma pozytywnej odpowiedzi na te Nasze pisma. Nie są 
ujęte. Interpelowaliśmy i do kilku posłów i na razie te zadania nie są ujęte i może 
gdyby nam się udało zrobić projekt. Taka była też sugestia dyrektora 
Mączyńskiego, bo byłem klika razy w tej sprawie w oddziale w Kielcach i sugeruje 
taki sposób, że jeśli tych pieniędzy nie ma w budżecie centralnym można sobie 
próbować zrobić taką inwestycję wspólną. Wiązałoby się to jednak z tym, że 
musielibyśmy dołożyć bardzo duże pieniądze na ten chodnik. Ten chodnik, który 
obecnie jest realizowany w Pęchowie ma długość 2 400 m i po przetargach jego 
wartość wynosi 100 000 zł. Także są to bardzo drogie inwestycje. Będziemy 
jeszcze pisać, próbować te brakujące odcinki, żeby przepchnąć na zarządzie, żeby 
je wykonali. Jeśli chodzi o przejście to myślę, że nie zakończą to na wjeździe do 
jakiegoś domu. Na pewno to będzie zakończone. Sprawdzimy to w dokumentach. 
Pan radny Lipiec zgłaszał nam przyspieszenie ujęcia wody Pokrzywiance. Tak 
wstępnie już z nim rozmawiałem i planujemy wyjazd do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich i musimy rozeznać się w temacie czy taka możliwość przejścia pod 
drogą wojewódzką przy zaplanowaniu dojścia do energii elektrycznej jest 
możliwa, czy ten zjazd jest możliwy. Musimy podjechać, rozeznać i wtedy panie 
radny podejmiemy decyzję. Ustalimy termin i wybierzemy się wspólnie do Kielc. 
Jeśli chodzi o wykonanie płytek w Pokrzywiance i w Beradzu – tak jak wcześniej 
obiecywałem zajmie się tym grupa interwencyjna. Płytki w Pokrzywiance są już 
zakupione, także zakupimy tylko klej. Mamy grupę interwencyjną z różnymi 
kwalifikacjami i w tej chwili zatrudniliśmy dwie osoby do grupy interwencyjnej. 
Są przeszkoleni w obsłudze pilarek, kos spalinowych przez Urząd Pracy, mamy 
malarza, budowlańca. Spróbujemy to wykonać, jak nie będzie takiej możliwości 
to trzeba będzie zlecić. Przepust do figurki w Pokrzywiance – z tego co wiem to z 
poprzednich środków drogowych został kupiony ten przepust, czeka na montaż i 
w wakacje postaramy się zrealizować. Jeśli chodzi o drogę Pokrzywianka – 
Płaczkowice jest ona w trakcie projektowania. Projektant ma komplet 
dokumentów, były tam problemy jeśli chodzi o pas drogowy, ale zostało to 
zmienione. Czekamy na środki od pani Wojewody o przydział kolejnych transz na 
usuwanie skutków klęsk żywiołowych. Byłem u pani Wojewody bodajże około 
miesiąca temu i rozmawiałem na temat kolejnych promes. Na tę chwilę środki są 
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zawieszone. Nie jest tak jak w poprzednich dwóch latach, że tych środków było 
bardzo dużo na drogi. Również i w tym roku tych pieniędzy było dość sporo, ale 
widzicie co się dzieje w obszarze rolnictwa. To są środki w jednej kopercie 
klęskowej i po oszacowaniu strat we wszystkich gminach Minister ustali w jaki 
sposób te środki rozdysponować czy to pójdzie na drogi, czy to pójdzie w obszar 
dofinansowania skutków klęsk dla rolników. To jest jeden worek z pieniędzmi. To 
wszystko jest w kwestii ustalania. Gdyby nie problemy w rolnictwie na pewno te 
pieniądze na te wszystkie 8 odcinków byśmy mieli. Obecnie są pieniądze 
zawieszone. Pan sołtys z Borku – myślę, że spotkania w sołectwie to jest bardzo 
ważny element kontaktu między mieszkańcami, a sołtysem, a radnym. Myślę, że 
w tych kontaktach na pewno potrzebne jest trochę dobrej woli między sołtysem 
a radnym. Wiem, że w różnych sołectwach jest różnie. W jednych jest lepiej, w 
drugim jest troszeczkę gorzej, ale naprawdę trzeba troszeczkę dobrej woli i te 
spotykania ustalać wspólnie. W największej mierze zależy to od Was. Jeśli chodzi 
o świetlicę na Borku – dokumentacja na świetlice jest już gotowa. Czekamy na 
jakikolwiek transze ze środków unijnych. Mają być jeszcze środki z PROWu i z RPO. 
Nie są do tej pory te pieniądze uruchomione. Projekty są przygotowane, czekamy 
na otwarcie konkursów. Jeśli chodzi o dzikie wysypisko śmieci w Borku – 
postaramy się sprzątnąć. Nie mieliśmy tego sygnalizowanego wcześniej, na 
pewno byśmy tam już to poprawili. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Rady, - Wyczerpująco pan Wójt udzielił odpowiedzi, ale 
gdyby były jakieś jeszcze pytania to proszę bardzo. Pan Gwizdoń.  

Pan radny Gwizdoń , - Chciałem tylko sprostować, bo to pan Wójt powiedział 
jakby była jakaś zła relacja miedzy sołtysem z Borku a mną. Wydaje mi się, że ktoś 
tam poprosił mojego sołtysa o to, żeby zabrał głos w tym temacie, abyśmy my 
radni zapraszali sołtysów na Nasze komisje jeśli sprawa dotyczy ich sołectwa. I 
żadnego konfliktu tutaj nie ma.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady – W układzie tabelarycznym wszystkie komisje to 
miały, zapoznały się mam nadzieję dokładnie. Opisówkę dostaliście również 
Państwo dzisiaj, wiele na ten temat w swoim wystąpieniu powiedział pan Wójta, 
ale gdyby były jeszcze jakieś pytania to proszę bardzo. Jeżeli nie ma to proszę o 
przegłosowanie sprawozdania.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Informacja została przyjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady – Sprawozdanie w tym względzie otrzymaliście 
Państwo na tamtej sesji, więc było dużo czasu, żeby z tym sprawozdaniem się 
zapoznać. Gdyby były jakieś uwagi, jakieś niejasności to mamy panią kierownik z 
ZEASu na sali i możecie zadawać pytania. Są jakieś pytania odnośnie tego 
sprawozdania ?. Nie widzę, to też przyjmiemy do protokołu.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Sprawozdanie zostało przyjęte i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady – To sprawozdanie dużo wcześniej do Państwa dotarło, 
bo na poprzedniej sesji, a więc długo przed posiedzeniami komisji. Na 
posiedzeniach komisji również mieliście to sprawozdanie, ale gdyby pan Wójt 
chciał jeszcze coś powiedzieć, czy gdyby były pytania w tym względzie do pana 
Wójta to proszę bardzo. Nie widzę.  

a).Pani Skarbnik Sobolewska w imieniu Wójta Gminy przedstawiła sprawozdanie 
z wykonania budżetu gminy za rok 2016. Sprawozdanie jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

b).Pan radny Lipiec, Zastępca Przewodniczącego Rady odczytał uchwałę Nr 
41/2017 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z 
dnia 25 kwietnia 2017 r. w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu 
gminy Klimontów za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami.  

Uchwała jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

c).Opinie Komisji: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu postanowiła pozytywnie zaopiniować 
sprawozdanie z wykonania planu finansowego ZGKiM. 

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa pozytywnie opiniuje.  

Pan radny Mucha, - Komisja Spraw Społecznych zapoznała się i jest za przyjęciem 
sprawozdań.  

Pan radny Orłowski,- Komisja Rewizyjna również pozytywnie opiniuje przyjęcie 
sprawozdań.  

Pan Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie ZGKiM pod głosowanie. Rada 
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jednogłośnie sprawozdanie przyjęła do wiadomości. 

d).Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały w sprawie zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury pod nazwą Gminna 
Biblioteka Publiczna w Klimontowie za 2016 r. i poddał pod głosowanie.  

Za; 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/267/17 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego instytucji kultury pod nazwą Gminna Biblioteka Publiczna w 
Klimontowie za 2016 r. została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. 

Za; 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/268/17 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury w 
Klimontowie za 2016 r. została podjęta i stanowi załącznik do protokołu.  

Sprawozdania z wykonania planów finansowych ZGKiM, Biblioteki, GOKu są 
załącznikami do niniejszego protokołu.  

e).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2016 r.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolna również pozytywnie opiniuje sprawozdanie z 
wykonania budżetu za 2016 r.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych nie wnosi żadnych uwag i 
jesteśmy za przyjęciem sprawozdania.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2016 r. jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.  

f).Pan rady Orłowski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z 
wykonania budżetu gminy za 2016 r.  

Opinia ta jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

g).Pan rady Orłowski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w formie uchwały w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 
2016 r.  

Wniosek jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

h).Pani radna Aly Amer, Zastępca Przewodniczącego Rady odczytała uchwałę Nr 
55/2017 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z 
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dnia 24 maja 2017 r. w sprawie opinii o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie 
absolutorium. 

Uchwała jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

i).Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. W dyskusji nikt nie wziął udziału, 
wiec zamknął dyskusję. Powitał przybyłego w tym momencie na sesję pana L. 
Galatę , radnego powiatowego.  

j).Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/269/17 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Klimontów 
za 2016 rok została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu  

k).Pan Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/270/17 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 
Klimontów z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok została podjęta i jest 
załącznikiem do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady w imieniu własnym, Rady i społeczeństwa 
pogratulował panu Wójtowi absolutorium.  

Pan Wójt Goździewski podziękował Radzie, sołtysom za współpracę w roku 
ubiegłym, za zaufanie i jednogłośne udzielenie absolutorium.  

Pan Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy w obradach sesji. Po 
przerwie obrady wznowił.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje zmiany w 
budżecie na 2017 r. i zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolna również pozytywnie opiniuje zmiany w 
budżecie i zmiany w WPFie. 

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje obie 
uchwały.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna również pozytywnie opiniuje obie 
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uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/271/17 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 r. 
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/272/17 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Klimontów na lata 2017 - 2031 została podjęta i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski wyjaśnił, - W uchwale zmienia się wartość pomocy 
rzeczowej udzielanej na rzecz Województwa Świętokrzyskiego z 40 000 zł na 
60 000 zł. Był przetarg i najtańszy oferent taką kwotę złożył. Bodajże już dwa razy 
to było ogłaszane i za mniejsze pieniądze już tego nie można zrealizować.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje. 

Pan radny Borycki, - Komisja Rolna pozytywnie opiniuje.  

Pan radny Mucha, - Jesteśmy za udzieleniem pomocy jako Komisja Spraw 
Społecznych. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/273/17 w sprawie zmian w uchwale Nr XXXII/221/16 Rady 
Gminy w Klimontowie z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej na rzecz Województwa Świętokrzyskiego została podjęta i jest 
załącznikiem do protokołu.  
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Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Pani Kwapińska, kierownik OPS wyjaśniła – Ośrodek od 1 stycznia 2017 r. 
realizuje nowe zadanie w postaci wypłaty jednorazowego zasiłku w kwocie 4000 
zł na rok z tytułu urodzenia chorego dziecka. W związku z tym jest konieczność 
zmiany statutu Ośrodka.  

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje. 

Pan radny Borycki, - Komisja Rolna jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.  

Pan radny Mucha, - Jesteśmy za zmianami w statucie jako Komisja Spraw 
Społecznych. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna również jednogłośnie pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/274/17 w sprawie zmian w uchwale Nr XXII/147/16 Rady 
Gminy Klimontowie z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie statutu Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Klimontowie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje. 

Pan radny Borycki, - Komisja Rolna jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały.  

Pan radny Mucha, - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna również jednogłośnie pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/275/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy najmu lokalu użytkowego została podjęta i jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu. 
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Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetowa wszystkie te trzy uchwały pozytywnie 
opiniuje. 

Pan radny Borycki, - Komisja Rolna również wszystkie trzy uchwały jednogłośnie 
pozytywnie opiniuje.  

Pan radny Mucha, - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje. 

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna również pozytywnie opiniuje uchwały, 
ale wnosi o równoczesne poszukiwanie inwestora poprzez umieszczenie oferty 
na stronie internetowej Urzędu Gminy i przekazanie oferty do jednostek 
gospodarczych w kraju i poza granicami, żeby wykorzystać zakupione grunty. 

Pan Przewodniczący Rady, - To myślę, że to jest sprawa do Wójta. My mamy 
zatwierdzić uchwały.  

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwały w kolejności 
jak niżej: 

a).działka nr ewid. 1209 pow. 0,4730 ha 

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

b).działka nr ewid. 1210 pow. 0,2060 ha 

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

c).działka nr ewid. 1208 pow. 0,3650 ha 

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwały Nr XXXVIII/276/17 – Nr XXXVIII/278/17 w sprawie nabycia 
nieruchomości gruntowych zostały podjęte i stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu.  

Pan radny Bargiel, - Nie wiem czy sołtysi, zaproszeni goście wiedzą o jakie działki 
chodzi. My wiemy, ale oni nie. Prosiłbym pana Wójta o wyjaśnienie. 

Pan Wójt Goździewski wyjaśnił, - Szanowni Państwo jeśli chodzi o to działki, to 
tak się już co roku dzieje, że co roku przeznaczamy część środków z tych działek, 
które sprzedajemy na wykup działek w jednym kompleksie. Jest to za targowicą 
w stronę CPNu. I wykupione zostały tam w bodajże tamtym roku działki od pani 
Cichoniowej, od pana Bargla i w tym roku chcielibyśmy jeszcze w tym kompleksie 
dokupić część powierzchni. W całości będziemy mieć ok. 3 ha. Jeszcze docelowo 
tam kilkanaście działek będzie można do tego kompleksu dokupić, ale to 
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zobaczymy jak będziemy mieli pieniądze na to. Może w następnym roku. Jest to 
działka nr 1210 o pow. 0,2060 ha, działka nr 1208 o pow. 0,3650 ha i działka nr 
1209 o pow. 0,4730 ha. To wszystko jest tak jak powiedziałem blisko koło 
kompleksu przy projekcie drogi od dziewiątki do targowicy. Na obecną chwilę ten 
projekt jest już w Starostwie na etapie wydawania decyzji na drogę i przy tej 
drodze są właśnie te kompleksy działek. Myślę, że docelowo chciałbym, żebyśmy 
w tym obszarze jednolitym dokończyli wykup do wielkości ok. 5 ha, a z drugiej 
strony drogi są kolejne działki do wykupienia. Myślę, że to na przyszłość 
inwestycja.  

 

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje. 

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa pozytywnie opiniuje.  

Pan radny Mucha, - Komisja Spraw Społecznych również pozytywnie opiniuje 
przy głosie wstrzymującym się.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje przy dwóch 
głosach wstrzymujących się. Komisja wnosi o rozważenie możliwości 
przeznaczenia budynku po byłej szkole podstawowej w Olbierzowicach na Dom 
Pomocy Społecznej, który byłby prowadzony pod patronatem Urzędu Gminy. 
Komisja wnioskuje także jeśli jest taka możliwość o zorganizowanie wyjazdu do 
Pęcławic Górnych w gminie Bogoria w celu zobaczenia jak funkcjonuje tamtejszy 
Dom Pomocy Społecznej. 

Pan Przewodniczący Rady - To też jest sprawa Wójta. My mamy podjąć uchwałę. 
Odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 10, głosów przeciwnych nie było, wstrzymało się od głosu 2 osoby. 

Uchwała Nr XXXVIII/279/17 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 
XXXVI/257/17 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 6 kwietnia 2017 r. w sprawie 
obniżenia ceny wywoławczej nieruchomości przeznaczonej do zbycia w drodze 
przetargu została podjęta i jest załącznikiem do protokołu.  

Pan radny Bargiel zapytał, - Panie Przewodniczący a co z tym wnioskiem w 
sprawie zorganizowania wyjazdu do Pęcławic.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział, - Porozmawiam z panem Wójtem Bogorii i 
jeśli się zgodzi to zorganizujemy takie spotkanie. 
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Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą zapytania odnośnie 
sprawozdania. Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
nie było.  

Rada przyjęła sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Klimontów 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego za 2016 rok.  

Sprawozdanie jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 17 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski wyjaśnił, - Zarząd Dróg Powiatowych w Sandomierzu 
zwrócił się z wnioskiem do gminy o partycypację w kosztach zadania na kwotę 
65 000 zł. Są to dwie przebudowy. Przebudowa drogi powiatowej w m. 
Olbierzowice i przebudowa drogi powiatowej w m. Przybysławice. W 
Olbierzowicach inwestycja, która jest planowana polega na wydłużeniu 
istniejącego pasa drogowego o 1 m i dobudowaniu chodników 1,5 m. My 
obstajemy za tym chodnikiem. Zobaczymy jeszcze jak powiat do tego się 
ustosunkuje, bo samo zadanie jest dosyć ogólne. Według moich zamysłów 
chcielibyśmy poszerzyć istniejący pas o 1 m i do tego dobudować 1,5 m chodnika 
i o taką koncepcję będziemy w powiecie zabiegać. Przebudowa drogi w m. 
Przybysławice polega na dokończeniu remontu budowy rowów i przejazdów, 
ponieważ okresem jesiennym, zimowym ta woda, która zalega nam na jezdni ona 
zamarza i tworzy się ślizgawka i nie można przez Przybysławice normalnie 
przejechać, a budowa rowów, przejazdów, poboczy poprawiłaby tę sytuację, że 
woda ściekałaby z asfaltu i przejazd byłby lepszy.  
Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr XXXVIII/280/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Sandomierskiego została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 
protokołu.  

 

Do punktu 18 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję, która była również 
przedmiotem posiedzeń stałych Komisji Rady.  
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1.Pismo mieszkańców ul. Reymontowskiej w Klimontowie dotyczące prośby o 
zamontowanie lampy na skraju tej ulicy 

Nie wiem na ile jest to możliwie, może w przyszłym roku z funduszy sołeckich.  

2.Pismo Komendanta Komisariatu Policji w Koprzywnicy dotyczące prośby o 
dofinansowanie z budżetu gminy Klimontów kwotą 5 000 zł zakupu samochodu 
służbowego małolitrażowego na wyposażenie Komisariatu Policji w Koprzywnicy 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetowa nie wyraża zgody na dofinansowanie.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa negatywie rozpatrzyła prośbę.  

Pan radny Mucha, - Komisja Spraw Społecznych również negatywnie rozpatrzyła 
prośbę. Jeszcze podejmowaliśmy sprawę ewentualnego remontu budynku pod 
przywrócenie Posterunku Policji. To są ogromne kwoty jeśli byśmy byli tym 
zainteresowani i taką odpowiedź zasugerowaliśmy.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna również odmownie do tego podeszła.  

3.Pismo Komendanta Wojewódzkiego Policji w Kielcach w sprawie sfinansowania 
przez samorząd lokalny remontu budynku w Klimontowie dla potrzeb 
odtworzenia Posterunku Policji w Klimontowie 

Pani radna Hakamäki, - Proszę Państwa jak większość pamięta wystąpiliśmy jako 
Rada z pismem do Komendanta Wojewódzkiego Policji z powiadomieniem pani 
Wojewody o przywrócenie Posterunku Policji w Klimontowie argumentując m.in. 
zwiększeniem bezpieczeństwa na terenie gminy, dojazdy policji z Koprzywnicy są 
bezzasadne z uwagi na koszty, czyli względy ekonomiczne itd. Na ręce pana Wójta 
Marka Goździewskiego przyszła odpowiedź podpisana przez Komendanta 
Wojewódzkiego Policji. Komendant Wojewódzki Policji jest oczywiście absolutnie 
za tym aby Posterunek Policji w Klimontowie został przywrócony, jednak rzuca tu 
kwoty, które będą niezbędne do przywrócenia Posterunku. Twierdzi m.in., że 
będzie musiał wyasygnować 160 000,00 zł na sprzęt teleinformatyczny i 
kwaterunkowy. To są jak gdyby zobowiązania, które Komendant Wojewódzki 
bierze na siebie. Natomiast nas jako Radę za pośrednictwem pana Wójta prosi o 
to aby Rada z budżetu gminy wyasygnowała pieniądze na remont budynku pod 
kątem Posterunku. Wymogi jakie w tej chwili są stawiane to są wymogi unijne, 
wymogi dotyczące każdego drobiazgu łącznie z kolorami wewnątrz, z zewnątrz, 
ilością pomieszczeń itd. Chyba nie przesadzę panie Wójcie, że adaptacja takiego 
budynku kosztowałaby nas ok. 300 000 zł. Bardzo zastawialiśmy się na komisjach 
nad tym, zdajemy sobie sprawę z tego, że zlikwidować coś jest łatwo ale 
przywrócić to jest dopiero problem. Nie mniej jednak na Komisji Budżetowej i 
Rewizyjnej podjęliśmy decyzję, oczywiście przy aprobacie pana 
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Przewodniczącego jeżeli się pan zgodzi, że wystąpimy jako Rada bezpośrednio do 
pana Ministra Mariusza Błaszczaka argumentując Nasze pismo m.in. chęcią 
realizacji ich zapowiedzi rządowych. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady, - Krótko odpowiadam. Jeśli chodzi o to pismo, które 
byście formułowali do Ministra Błaszczaka to jestem przeciwny, bo pan Minister 
Błaszczak jak go słucham nieraz to on takich gmin ma bardzo wiele. Gdzie on by 
się zajął gminą Klimontów. Spróbować można, ale bardzo w to nie wierzę. Jestem 
pewny, że nic z tego nie będzie.  

4.Pismo z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego informujące o 
przyznaniu dotacji w kwocie 450 000 zł dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. 
Józefa w Klimontowie 

Po przedstawieniu korespondencji pan Przewodniczący Rady udzielił głosu:  

Pan Michalski, przedstawiciel KRUSu przedstawił sprawę wypadków w 
rolnictwie w okresie prac polowych. Odczytał pismo pana Adama Seksińskiego, 
Prezesa KRUSu adresowane do rolników i dzieci dotyczące wypadków w 
rolnictwie w okresie wakacyjnym. Następnie przeprowadził wśród uczestników 
sesji testowy konkurs rolniczy.  

Pan Paweł Sieńczak, przedstawiciel formy Voltica zaprosił na spotkania 
informacyjne realizowane w ramach działania Działanie 3.1 Wytwarzanie i 
dystrybucja energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych – projekty parasolowe 
dotyczące pozyskania dofinansowania ze środków unijnych na montaż instalacji 
fotowoltaicznych dla mieszkańców gminy Klimontów. Poinformował, że firma w 
każdym zainteresowanym gospodarstwie będzie przeprowadzać audyt na koszt 
właściciela, a następnie firma będzie pisać audyt i wniosek w imieniu gminy. Koszt 
audytu w gospodarstwie to 70 zł netto. Harmonogram spotkań będzie 
opublikowany na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Pani Siudak, sołtys Nawodzic – Chciałam podziękować panu Wójtowi za ujęcie 
wody. Cieszy mnie, że została podpisana umowa w sprawie wodociągu, ale 
mieszkańcy dopytują się kiedy ruszy budowa, bo brak wody. Prosimy o 
poszerzenie drogi nie tylko w kierunku pana xxxxx, ale też wąwozu. Wąwóz 
stwarza niebezpieczeństwo, 60 m drogi jest po skarpie, gdzie ledwo ciągnik się 
mieści, a kolejne 70 m jest skarpa z jednej i z drugiej strony, gdzie opryskiwacz 
sadowniczy haczy. Poza tym prosiłabym o utwardzenie, chociaż wysypanie 
niesortem, w kierunku łąk, bo są doły. Dziękuję.  

Pan Bilski, sołtys Olbierzowic, - Mam pytanie odnośnie Naszej szkoły w 
Olbierzowicach. Pan Lipiec powiedział, że nie ma co remontować, bo to jest ruina. 
A ile jest pan radnym ?. Chciałem się zapytać co takiego się stało, że 
doprowadziliście do tego. Pan jako rady, Zastępca Przewodniczącego i o co tu 
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chodzi. Gmina nie dba o swoje mienie, każdy atakuje sołtysa lub kogoś tam 
innego. Nie mam pretensji do tego Wójta, bo nie zniszczyło się to za tego Wójta 
tylko dawno temu. 

Pan radny Lipiec, - Panie sołtysie został pan niedawno sołtysem. Ja z tego okręgu 
nigdy radnym nie byłem. Szkoła w takim stanie jest już kilka, albo nawet więcej 
lat, jest rudera, zdewastowana, zniszczona. Jestem radnym gminy Klimontów 
okręgu Pokrzywianka, Górki, Beradz, Płaczkowice. Gdzie pan był jako 
mieszkaniec ?. Czego jak byliśmy tam z Komisją Budżetową to zastaliśmy okna 
powybijane, kaloryfery powyrywane ?. Krasnoludki przyjechały do Olbierzowic?. 
Chyba nie. Szkoła w Przepiórowie, wspomniał o tym były Wójt xxxx, czego nie ma 
okien wybitych, kaloryferów wydartych ?. Też mają robić Dom Pomocy 
Społecznej w parku, chociaż park jest bardzo zaniedbany. Ten budynek w takim 
stanie niszczał kilka dobrych lat. I teraz się obudzić i co gmina teraz będzie robić 
Dom Pomocy Społecznej?. Czemu wcześniej nie był robiony ?. Jeżeli jest teraz 
prywatny inwestor, chce to wyremontować i żeby budynek funkcjonował to 
trzeba mu to umożliwić ?.  

Pan sołtys Bilski, - Ale ja tam byłem ostatnio, bo za pozwoleniem pana Wójta 
dostałem klucze, wziąłem dwie szafki i siedem ławek, bo tak się z panem Wójtem 
umówiliśmy i ja nie widzę, żeby tam jakiś kaloryferów brakowało. Wszystko jest.  

Pan Przewodniczący Rady, - Słuchajcie Państwo. To nie jest dyskusja na tę sesję. 
Jak wyglądała ta szkoła mogę powiedzieć 15 lat temu, może więcej.  

Pan sołtys Bilski - Ale trzeba coś z tym zrobić.  

Pan Przewodniczący Rady - Dlatego Wójt próbuje zadziałać tak, żeby coś z tym 
zrobić. Jak pan Lipiec powiedział jeżeli trafia się jakiś inwestor to za pieniądze 
nawet mniejsze wziąć to sprzedać, żeby doprowadzić do jakiegoś stanu 
odpowiedniego. A tak to zniszczy się i kompletnie nic nie będzie z tego.  

Pan radny Lipiec, - Widzę, że głównym winowajcą obarcza pan mnie. Czemu pan 
jako rodzic, podobnie jak w Konarach czy innych szkołach, trzeba było zakładać 
stowarzyszenie, żeby budynek dalej funkcjonował, żeby dzieci tam dalej chodziły 
do szkoły. Widzę, że pan pije do mnie w ten sposób, że ja tyle lat byłem radnym. 
Proszę pana przede mną miał pan swoich radnych, a zadaniem radnego jest nie 
tylko dbać jak pan powiedział o dobro gminy, ale przede wszystkim o własne 
podwórko.  

Pan sołtys Bilski, - Przepraszam bardzo ja nie piję do pana … 

Pan Przewodniczący Rady, - Odbieram panu głos. Pan nie wie o tym, że niewiele 
od pojedynczego radnego zależy. Co może radny zrobić ?. Nic nie może zrobić, to 
musi być decyzja całości, a przede wszystkim Wójta sprawa, nie radnego 
pojedynczego. Rębacz jest tam radnym jakiś czas i co może zrobić ?. 
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Pan radny Rębacz, - Szanowni Państwo odnośnie tej szkoły, bo znajduje się teraz 
tu dużo opiekunów tego obiektu i szkoły, zakładanie stowarzyszeń. Proszę 
Państwa my likwidując szkołę podchodziliśmy do sprawy racjonalnie. W 
Olbierzowicach na czas likwidacji było 19 dzieci. Na dzień dzisiejszy to co by się 
otrzymało, bo ten niż postępował, jest 12. Wyobrażacie sobie Państwo szkołę z 
12 uczniami, która funkcjonowałaby w takim dużym budynku ?. Nie było żadnej 
racjonalności utrzymywania tej szkoły, bo 19 dzieci to nie ma klasy nawet. W 
poprzedniej kadencji też nie założyliśmy rąk, jeździliśmy z Wójtem do różnych 
miejscowości, bo w kraju prawie 2000 takich budynków stoi. Trzeba było do tego 
obiektu dopłacać, bo sobie życzyli wodę, prąd, ścieki do wywożenia. W zasadzie 
wszystkie te oferty były złe. Natomiast dzisiaj jeżeli podjęliśmy już uchwałę o 
obniżeniu ceny …. Tego nie idzie zbyć, to nie jest jakieś miasteczko, i jest to w 
centrum. To jest z daleka szosy i temat jest trudny. W tej chwili obniżyliśmy do 
120 000 zł i moim zdaniem jeżeli trafia się potencjalny inwestor, który chce 
budować Dom Pomocy Społecznej to nie kombinujmy może, że my to zrobimy, 
bo na komisji padło pytanie do pana Wójta czy są środki na prowadzenie DPSy 
przez gminy to Wójt odpowiedział, że nie ma. Nie wiem czy Państwo podniesienie 
rękę, żeby 1 000 000 zł dać na odremontowanie tego budynku. Nie wiem. Wydaje 
mi się, że jeśli jest inwestor, który chce iść w tym kierunku to może tak zrobić, bo 
tak to będziemy przekładać i przekładać i braknie kadencji na to.  

Pan Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo. Myślę, że głos jest bardzo ważny 
pana Rębacza.  

Pan Michalski, przedstawiciel KRUS przedstawił wyniki konkursu i złożył 
gratulacje zwycięzcom. I miejsce zajął pan Marian Ciach, II miejsce – pani Barbara 
Gromska, III miejsce – pani Małgorzata Miłek.  

Pan radny Lipiec, - Ja nie jestem opiekunem jak to pan radny Rębacz powiedział, 
ale pan radny Mazur stawał na głowie, żeby zrobić stowarzyszenie w Konarach. 
Obecnie pan radny Borycki z Konar mówi do Wójta, że dach przecieka. Gmina i 
tak do stowarzyszeń dokładała i dokłada i dokładać będzie. Trzeba się w pewnym 
momencie przyznać kto ponosi odpowiedzialność za to wszystko.  

Pan radny Rębacz, - W Konarach były dzieci, w Olbierzowicach nie.  

Pan Przewodniczący Rady, - Jakby kto nie powiedział, to każdy ma rację. Pan 
Rębacz ma rację nie można prowadzić nawet stowarzyszenia przy kilkunastu 
uczniach. W Konarach to jest Konary wieś, Kolonie Konary i jeszcze pościągali od 
sąsiadów. Nawet z Klimontowa podbierają. Widzę, że jeden uczeń dojeżdża do 
Konar. I to stowarzyszenie istnieje. Pewnie, że jest tam mało dzieci, póki co 
najwięcej jest chyba dzieci w Nawodzicach z tych stowarzyszeń, a tak jest malutko 
tych dzieci. I nie jest tendencja wzrostowo, tylko to się zmniejsza.  
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Pani sołtys Siudak, - Panie Przewodniczący mamy w Nawodzicach 39 uczniów i 
to też nie jest dużo.  

Pan Przewodniczący Rady, - Ale to jest najwięcej z tych stowarzyszeń.  

Pani xxxxxx, - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, wysoka Rado, 
zaproszeni goście. Chciałam panu Wójtowi bardzo podziękować za to, że doszło 
do remontu nawierzchni na ul. Krakowskiej, naprawa nawierzchni na moście 
rzeka Koprzywianka i później ul. Sandomierska odcinek zjazdu z ul. Ossolińskiej w 
kierunku dziewiątki. Pięknie teraz samochody ciężarowe jeżdżą, nie ma tego 
łomotu na moście. Została wyrównana nawierzchnia, po czym wylana gruba 
warstwa asfaltu. Jest cicho, da się przynajmniej do momentu budowy obwodnicy 
spokojnie żyć w Klimontowie. Obwodnica - osoby, które stworzyły grupę, to są 
liderzy w jakiś sposób masowy, natarczywy atakują sprawę obwodnicy dla 
Klimontowa. Piszą powodując tym chaos, zamieszanie i jest to działanie zupełnie 
nieroztropne. Retoryka tych pism oraz poziom ekspresji jest wydaje mi się 
nieelegancki i wzbudza to we mnie odczucie zakazu, dokuczenia komuś, 
przyłożenia komuś, że źle działa, że nie wie. Myślę tak, żeby ci Państwo inicjatorzy 
odłożyli już długopisy zajęli się troszeczkę swoimi sprawami według swojego 
uznania i troszeczkę dać oddechu dla tej obwodnicy. Jeżeli już piszemy jakieś 
pismo i żądamy czegoś to miejmy to na uwadze, że ono musi mieć merytoryczną 
treść, dla władz logiczną. Nie mogę nie podejść do treści tego pisma, które jest 
na stronie internetowej a także znajduje się w gablocie informacyjnej tutaj w 
Klimontowie. Pierwsza część – pisze tutaj inicjator, że po wybudowaniu ronda 
droga zbliży się na odległość 20 m od budynku mieszkalnego. Odpowiadam – 
ustawa z dnia 21 lipca 1985 r. o drogach publicznych „Obiekty budowalne przy 
drogach powinny być usytuowane w odległości od zewnętrznej krawędzi jezdni 
co najmniej: … przy drodze wojewódzkiej 8 m na terenie zabudowy od krawędzi 
jezdni a 20 m poza terenem zabudowy.” Nie dopatrzyłam się tam znaku, że jest 
to teren zabudowany, a więc 20 m zupełnie odpowiada wymogom. Dalej pisze, 
że samochody, które jeżdżą zalewają światłami pomieszczenia mieszkalne 
budynku, kuchnię oraz pokoje, w których domownicy śpią. Zadałam sobie ten 
trud i zobaczyłam, że ci Państwo w tym miejscu mają rolety w oknach, a wiec nie 
wiem jak to te światła tam przeszkadzają. Mało tego – starałam się poszukać w 
internecie czy koncerny światowe produkują samochody, które po zmierzchu nie 
musza używać świateł. Takich samochodów nie ma. Posługują się noktowizorami, 
ale tylko okręty podwodne. Światła muszą być zaświecone w samochodach oraz 
w momencie gdy jest słoneczny dzień to także jest obowiązek używać świateł 
zgodnie z przepisami drogowymi. Dalej - droga w znacznym stopniu przybliży mi 
się do domu mieszkalnego. Zdaniem skarżącego będzie utrudniać mieszkańcom i 
sąsiadom funkcjonowanie. Nie muszę tu przypominać, że dotyczą odległości 
zgodnie z przepisami. I jeszcze ostatnia sentencja tego zdania, że są przeciwko 
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mieszkańcy, wnoszą przeciw wobec budowy obwodnicy, a szczególnie zagraża to 
oczyszczalni ścieków. Mam pytanie – czy Ci inicjatorzy opierali się na jakiś 
obliczeniach, czy też symulacjach internetowych, że w momencie jak będzie ta 
estakada ten rzut wody i kierunek wody    

Pan Przewodniczący Rady - Ale z tych wszystkich nie bardzo matematykę znają, 
to jak mają obliczyć ?.  

Pani xxxxxxx - To po co to pisać. Jeżeli piszemy pismo do Urzędu to świadczy o 
mnie, o moim poziomie inteligencji, o znajomości tematu. Proszę o wyjaśnienie 
czegoś co jest merytoryczne, a nie wstałam rano i myślę sobie, że jak będzie 
estakada to na pewno oczyszczalnia ścieków będzie zalana. Radzę zwrócić się  do 
Państwa, którzy opracowywują projekt i na pewno wyjaśnią. Nie koniecznie 
trzeba pisać do Inspektora Powiatowego, czy do władz w Kielcach. Tak sobie 
myślę, że szanowni Państwo inicjatorzy chcą osiągnąć jakieś korzyści dla siebie z 
tytułu budowy obwodnicy dla Klimontowa. Na to nigdy się nie zgodzę dlatego, że 
obwodnica jest inwestycją dla społeczeństwa i nie zgodzę się na to, że ktoś liczy 
na to, że swoje jakieś osobiste sprawy załatwi.  

Pan Przewodniczący Rady, - Ten wykład koleżanko byłby dobry, gdyby oni tu byli 
na sali, bo my wszyscy to jesteśmy za obwodnicą.  

Pani xxxxxxx - Myślę, że dostaną te informacje. Wydaje mi się, że jest to piana 
wyborcza oraz chcę dołożyć, że zawsze pycha kroczy przed upadkiem. Posadziłam 
kasztany, o których mówiłam już kiedyś na jakiejś tam sesji zgodnie z 
rewitalizacją, że jeżeli przyjdzie taka potrzeba to będę miała przygotowane 
sadzonki i ja je mam. 102 kasztany, wzeszło 80, ponieważ były przymrozki i 
troszeczkę się zniszczyło, wysokości ok. 25 – 30 cm. Panie Wójcie dziękuję jeszcze 
raz za nawierzchnię na ul. Krakowskiej, na moście i dalej na ul. Sandomierskiej.  

Pan xxxxxx - Szanowni Państwo odnośnie obwodnicy. Życzę, żeby te pisma, które 
są pisane poszły do kosza. Widzę, że tam są urzędnicy, którzy także są prawnikami 
i odpowiednio odpowiedzą i nareszcie gmina Klimontów doczeka się obwodnicy 
jak inne gminy. Pan radny Marek Bargiel powiedział już odnośnie sprawy 
nielegalnego wysypiska śmieci. Panie Wójcie na litość Boską przyjedźcie, 
zobaczcie, dwa samochody teraz wsypały odpady w ostatnim czasie. Naprawdę 
to jest karygodne. A jak to zastawić, żeby uniemożliwić wjazd na tę działkę. Tam 
widzimy, że koło targowicy robi się parkingi ludzie sobie wjeżdżają, jeszcze jak ja 
byłem wójtem myśmy z panem xxxxx dyskutowali, żeby tę działkę wydzierżawić 
dzieląc się 50/50 dochodami z tego. I pan xxxxx się na to godził, tylko trzeba było 
ten temat delikatnie mówiąc kontynuować i myślę, że obie strony byłyby w 
porządku. Nie byłoby takiego problemu, ale proszę się tym zająć. Co dzień 
tamtędy przejeżdżam i widzę, że tam jest coraz bardziej niebezpiecznie, bo już 
materiał niebezpieczny jest składany. Na pewno poinformuję o tym następną 
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władzę, bo już troszeczkę ruszyłem, ale puściłem. Na pewno to ruszymy. Sprawa 
dochodu z targu z opłat targowych. Wczoraj akurat poszedłem na targowicę z 
moją mamą i okazuje się, że tu kupujemy na powiększenie targowicy, kiedy my 
tam możemy stawiać cyrki w dni targowe delikatnie mówiąc, tyle jest tam 
miejsca, a handlujący przenieśli się targując na teren, który kiedyś jako gmina 
dzierżawili. Na pewno z tego są większe dochody. Napisze pismo o informacje 
jakie dochody z targowicy gmina miała w 2014 r., 2015 r. i 2016 r., bo słyszę, że 
duże spadki są z tego, a dlaczego to jest spowodowane to będziemy sobie 
wyjaśniać. Psy. Tych psów jest coraz więcej. Nawet dzisiaj w nocy zaatakowały 
moje psy, które wbiegły sobie troszeczkę na zewnątrz działki. Został pies 
pogryziony, rozdartą ma tylną stopę, muszę do lekarza weterynarza jechać a po 
drugie atakują nawet rowerzystów. Podlewałem akurat krzewy i rozgoniłem wody 
– trzy potężne psy nie daj panie Boże jakby zaatakowały rowerzystów. Złożę 
pismo, żeby się tym zająć. Jeżeli chodzi o zakup działek – szkoda panie Wójcie, że 
akurat nie wiem czy do internetu nie patrzycie, w lutym był przetarg na sześć 
działek. Szkoda, bo można było te działeczki kupić. Niedaleko, akurat w tamtym  
kierunku w stronę Klimontowa, nie Byszówki. Panie Wójcie chciałem zapytać o 
sprawę budowy kanalizacji w Pęchowie. Koszty gmina poniosła ogromne. Są na 
to środki finansowe. Słyszymy, że inne gminy z tego korzystają. Próbował pan coś 
tam robić jakieś przepompownie, jakieś przydomowe oczyszczalnie ścieków i 
proszę Państwa na tym uschło. Gmina wydała ogromne pieniądze, żeby zrobić 
projekt kanalizacji i na pewno z tego byłyby dochody, bo miała by i gospodarka 
komunalna i my jako gmina i również mieszkańcy, bo chodzi o ochronę 
środowiska. Słyszę, że budowa inwestycji wodociągowo kanalizacyjnej w 
Klimontowa pan mówi, że umowa jest już podpisana więc czekamy na realizację. 
Sprawa udzielenia bonifikaty na sprzedaż nieruchomości w Olbierzowicach – 
dziwię się bardzo, bo 6 kwietnia Rada zajmowała się na takiej malutkiej sesji 
zwołanej na wniosek Wójta, że przegłosować, żeby 50 % obniżyć kwotę. Cena 
była 224 000 zł. Nie wiem czyja była wina, że wszyscy kto brał udział w tych 
sesjach, czy komisjach 224 000 zł podzielić na 50 % to daje 112 000 zł, nie 114 000 
zł. Dlatego dzisiaj ponownie ta uchwała musiała być podjęta. Panie 
Przewodniczący taka sugestia niech pan czyta to co pan podpisuje, bo pan 
podpisał uchwałę.  

Pan Przewodniczący Rady, - Wie pan, że umiem czytać.  

Pan xxxxx - Więc mówię niech pan czyta i proszę pana źle pan podpisał na 
114 000 zł uchwałę, poszła do nadzoru i nadzór zwrócił. Sprawa realizacji projektu 
w Nawodzicach – przy okazji chciałem tu panie Wójcie pogratulować panu 
dzisiejszego absolutorium. Należy się to panu. Pan realizuje dalszy bieg tego 
wszystkiego, ale proszę Państwa tak się dużo mówiło, nawet w radio mówili, że 
gdzieś tam będzie wieża widokowa w Ossolinie, jakiś tam program Tuptuś w 
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Nawodzicach i nic nie słychać. Ani tuptusia, ani dzieci, ani pieniędzy. Znaczy co ?. 
Gmina się wycofała z tego projektu ?. Dziwię się bardzo, że robimy projekty a 
potem nie realizujemy tego na co wydajemy nasze publiczne pieniądze ciężko 
zapracowane przez społeczeństwo. Chciałem zapytać o taką sprawę, która na 
pewno musi być poruszona. Proszę Państwa w lutym na zebraniu strażackim był 
pan nie wiem jak nazwać - czy to pan Sekretarz czy pan Zastępca Wójta – powiem 
pan Przytuła, będziemy wiedzieli wszyscy o kogo chodzi. Był na zebraniu 
strażackim w remizie strażackiej. Dziwi mnie proszę Państwa to, że do dnia 
dzisiejszego w tej sprawie nie jest ruszane. Proszę Państwa tam są braki na ok. 
80 000 zł. Był na to protokół czytany przez Komisję Rewizyjną. Pan Przytuła miał 
go w rękach i zapytuję co w tej sprawie jest zrobione. To jest prawie 80 000 zł. 
Proszę Państwa ja jak brakowało pani dyrektor szkoły publicznej, czy np. pani 
kierownik w OPSie to co by się to stało ?. Proszę Państwa to musi być rozliczone. 
Jeszcze raz mówię panie Przewodniczący to musi być rozliczone. Dokładamy do 
dróg powiatowych. Dzisiaj podjęliśmy następną uchwałę, że dokładamy. Dobrze, 
jestem za tym, ale pan Wójt mówi, że ślisko gdzieś tam w Przybysławicach. Proszę 
Państwa pan radny Orłowski jeździ codziennie do pracy i wie co się dzieje tu pod 
cmentarzem. Jakie tu jest rozlewisko wody a jednocześnie lodowisko. Bardzo 
proszę również zająć się tą sprawą, bo temat był poruszany. Tu jest problem, że 
jak ktoś kiedyś tam po prostu wpadnie w poślizg to będzie z tego duży, duży 
problem. Proszę panie Wójcie zająć się tą sprawą. I na koniec powiem tak do pana 
radnego Lipca – jak powiedział Nasz pan premier Leszek Miller – nie ważne jak 
ktoś zaczyna, tylko jak ktoś kończy. Panie radny Lipiec – nie mów pan, że były Wójt  
pan xxxxx ileś tam zrobił, pan Wójt xxxxx ileś tam zrobił tylko pokaż pan na 
papierze, bo jeszcze daleko, daleko do tych wysokości tych różnych środków 
finansowych, do ilości kilometrów, bo przypomnę, że my tylko razem panie 
Piotrze i myślę, że pan bardzo dużo skorzystał jako radny, zrobiliśmy prawie 40 km 
dróg takich najgorszych dróg, bo ja wchodziłem tam gdzie było najgorzej. Zresztą 
pani Halina Hakamäki miała kiedyś przyjemność przejechać się ze mną w 
Julianowie po drodze, gdzie mój terenowy samochód ledwie przebrnął. Ja proszę 
Państwa wchodziłem w takie odcinki. Panie Piotrze podsumujmy to wszystko, nie 
mów pan dzisiaj i że ktoś zrobił najlepiej. Najlepiej to podsumujemy jak będzie 
koniec kadencji pana Wójta a nieubłagalnie ten koniec się zbliża. Mieszkańcy 
podsumują, zobaczą, pokażą kto był lepszym gospodarzem. Dziękuję.  

Pan radny Lipiec, - Panie xxxx ja pamięć mam bardzo dobrą, ale nie przypominam 
sobie tego co pan mówił. Druga kwestia pan Wójt Goździewski bardzo dobrze 
wystartował, nie ma co mu przeszkadzać, niech bezpiecznie dotrzeć do mety i na 
pewno wydrukuje odpowiednie wskaźniki, które będą świadczyły o tym jak 
powiedziałem, że zrobił bardzo dużo odcinków dróg zarówno popowodziowych, 
wąwozowych, zarówno z PROWu jak i innych środków. I nie były to tylko krótkie 
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odcinki, ale i bardzo długie i myślę, że w końcu ta droga, która była w protokole z 
2007 r. Płaczkowice – Pokrzywianka też będzie wykonana za Wójta 
Goździewskiego a nie za innego.  

Pan xxxxx, - Proszę Państwa w tamtym czasie jak ja byłem w latach 2006-2014 
nie było środków finansowych na drogi panie Piotrze. Korzystaliśmy jak pan 
pamięta z dróg popowodziowych. Nie było takie programów, a teraz te pieniądze 
są, bo gmina dostała do 4 000 000 zł. Chyba byłby nie wiem kim ten, który siedzi 
na tym stołku, żeby tego nie wykorzystać. Panie Piotrze zobaczymy oczywiście kto 
da radę. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady, - I zobaczymy po wyborach, który przejdzie.  

Pan radny Lipiec, - Na pewno damy radę, bo jak ktoś kiedyś mądry powiedział 
„Skoro Bóg z nami to któż przeciwko nam ?”.  

Pan xxxxx, - Panie Piotrze licz się pan ze słowami.  

Pan Galata, radny powiatowy, - Kwestia jest tego typu, ze te sesje nakładają się. 
Dzisiaj też w powiecie mieliśmy sesję o godz. 10 tej. Skończyliśmy ją w ciągu 
dwóch godzin. Jeśli są pytania w kierunku powiatu to bardzo proszę.  

Pan radny Rębacz, - Myśmy dzisiaj przegłosowaliśmy uchwałę o środkach 
finansowych na ten chodnik w Olbierzowicach. Czy taką samą uchwałę 
przegłosował powiat ?. 

Pan radny Galata, - Taka samą przegłosował tylko wcześniej. Jest 65 000 zł do 
65 000 zł.  

Pan radny Bargiel – My pomagamy powiatowi jak tylko możemy. Proszę pomóc 
nam w sprawie Domu Pomocy Społecznej. Rozmawialiśmy przy okazji 
uroczystości w Konarach i pan powiedział, że są możliwości i możecie powiedzieć 
nam jak. Bardzo o to prosimy.  

Pan Galata, - Jeśli chodzi o pomoc to właśnie korzystając z okazji chciałbym panu 
Wójtowi i szanownej Radzie podziękować za te środki, które zabezpieczacie na 
wkład własny , na wspólne inwestycje, bo jak wiecie powiat nie ma żadnych 
dochodów więc musi wspierać się radami gmin, które chętnie pomagają. Za to 
dziękuję. Jeśli chodzi o Dom Pomocy Społecznej to na dzień dzisiejszy nie ma 
żadnego konkursu, ale z Regionalnego Programu Operacyjnego prawdopodobnie 
na jesieni będzie ogłoszone do 85 % dotacji na wyposażenie, doposażanie domu 
Pomocy Społecznej. Bardzo serdecznie zapraszam do punktu informacyjnego w 
Starostwie. Pracuje tam moja żona, można się dowiedzieć z jakich środków 
można skorzystać.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział , - Po kolei według osób, które się zgłaszały 
odpowiem. Pani sołtys z Nawodzic i kiedy woda. Podpisana jest umowa. Myślę, 
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że realna budowa to jest w następnym roku. Ogłosimy przetarg, może pod koniec 
roku jeszcze firma coś zacznie robić. Proszę powiedzieć mieszkańcom, że taki 
realny termin to jest następny rok. Jeśli chodzi o samochody, o utwardzenie to 
zapraszam na stanowisko drogowe to jeszcze dopiszemy ten niesort gdzie go 
trzeba wysypać na te drogi w Nawodzicach. Jeśli chodzi o wąwóz to byłem w tym 
wąwozie i nie było tam jeszcze na obecną chwilę żadnych prac drogowych, ale na 
początek musi tam być wysłana równiarka. Większych środków na remont tego 
wąwozu w tym roku nie mamy. Możemy na bieżąco coś przetrzeć, żeby ten 
przejazd był drożny. Wszystko rozumiem pani sołtys. U Was zrobione są dwa 
wąwozy i w tym roku sześć dróg. W tamtym roku były dwie. Co roku macie 
pieniądze z funduszu po kolei wykorzystywane. Są tam potężne zaległości w tych 
drogach. Wiecie sami dokładnie co tam jest zrobione. W tej chwili pomału 
będziemy na pewno to wyrównywać. Jest ogrom tego. Jest mnóstwo wąwozów 
w Nawodzicach. Woda jest zbiera, muli to i dlatego mówię może tak na bieżąco 
coś przekorygujemy, podsypiemy, ale większych inwestycji raczej tam nie 
zapowiadam. Tak, żeby to było przejezdne spróbujemy Zakład Komunalny tam 
wysłać, żeby tam można było przejechać. Jeśli chodzi o zapytania pana xxxxx to 
jeśli chodzi o wysypisko koło targowicy to była tam kilkakrotnie zawiadamiana 
policja, toczy się postępowanie. Ogrodzić tego nie mogę, bo to nie jest Nasz 
grunt. Potem za chwilę byłby donos do prokuratury, że inwestuję nie na swojej 
działce. My jako gmina nie możemy tam inwestować. Zarząd Dróg Wojewódzkich 
jest właścicielem drogi wojewódzkiej a posesja jest pana xxxxx. Możemy 
zawiadamiać policję, możemy pilotować w jakiś tam sposób, ale my innych 
środków nie możemy tam zaangażować. Jeśli chodzi o rozmowy to były z panem 
xxxxxx odnośnie zakupu, bo chcieliśmy odkupić, ale nie chce tego placu sprzedać. 
Wcześniej była możliwość zakupu tego placu i ktoś to przegapił, tylko trzeba się 
cofnąć pamięcią kto to przegapił sprzedaż tego placu. Nie wiem kto, bo już nie 
pamiętam, tylko była taka kiedyś możliwość. W tej chwili pan xxxxx ma nakaz 
bodajże z 2010 r. czy 2009 r. na wykonanie tam odwodnienia i ten nakaz nie został 
wykonany. W tej chwili nałożyłem mu 1000 zł kary na wyegzekwowanie tej 
decyzji. On oczywiście nadal się odwołuje od wykonania tej decyzji takimi 
różnymi pismami, a to do Starostwa, że decyzja jest niezgodna. Tak próbuje 
wyminąć się trochę z prawem. Powiedziałem, że doprowadzę to do porządku. Nie 
wiem ile to czasu jeszcze zajmie, ale są to takie zaległości z poprzednich lat. Jeśli 
chodzi o sprawę opłat targowych jest tu kierownik Zakładu Komunalnego i mówi 
pan xxxxx o jakiś spadkach z utargu. Możemy to przeanalizować, poprosimy panią 
Skarbnik o zestawienie wpłat. Jak najbardziej możemy to przeanalizować pod tym 
kątem czy realne to jest, czy to tylko takie wahania sezonowe. Jeśli chodzi o 
opłaty targowe po kilku latach jak ja to widzę, to są takie wahania sezonowe. 
Możemy to przeanalizować, zrobić takie zestawienie i pokazać Państwu radnym , 
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komisjom jakie to są dochody z tych opłat targowiskowych. Jeśli chodzi o psy to 
proszę Państwa wszystkie zgłoszenia, które są do gminy zgłaszane, mamy umowę 
podpisaną z schroniskiem i jeśli tylko jest możliwe na pewno firma przyjeżdża i 
zabiera nam te psy. Proszę zgłaszać. Jest tych psów mniej w Klimontowie, widać 
to, a że po targowicy ktoś zostawia to my też tego wyłapać od razu nie możemy. 
Na pewno przyjeżdżają do nas inni z poza gminy i te psy nam zostawiają. Także 
jeśli tylko mamy jakiś telefon na pewno staramy się reagować i zabieramy do 
schroniska. W tym roku znaleźliśmy schronisko, które te koszty ma mniejsze, bo 
1500 zł za wyłapanie i potem za przebywanie psa w schronisku. Jeśli chodzi o 
działki, które wykupujemy – proszę Państwa nie wiem czy zauważyliście wcześniej 
nie było wykupywanych działek przy targowicy. Tak mi się wydaje. My za Naszej 
kadencji wykupiliśmy wspólnie od komornika tą część, która przylega do 
targowicy. Tam bodajże jest 0,76 albo 0,86 ha. To jest już nasze. Poszerzona jest 
ta targowica. Kilkakrotnie komornik ogłaszał licytację. Nie można było tego kupić, 
bo tam były troszeczkę problemy prawne, ale w tamtym roku udało się to kupić. 
Została jeszcze ta górna część tu przy sklepie pana xxxxxx i pani xxxxxx. 
Negocjujemy dalej poszerzenie tej targowicy o teren przy targowicy. Tak jak 
powiedziałem w tamtym roku i rok wcześniej wykupujemy kolejne tereny przy 
drodze po prawej stronie jak jedziemy od targowicy na CPN. Nie mamy więcej 
pieniędzy, żeby wykupywać hektarami. Sami doskonale zdajecie sobie sprawę z 
tego. Nie mamy niezbadanych zasobów. Jak jest 50 000 zł – 60 000 zł, gdzieś tam 
coś sprzedamy po wioskach, wtedy staramy się to wykorzystać. Nie wiem czy za 
poprzedniej kadencji też było tak inwestowane w pobliżu tego obszaru. Myślę, że 
raczej nie. Byłem w poprzedniej Radzie i nie pamiętam. Także na obecną chwilę 
chciałbym, żeby powstał tam obszar ok. do 5 ha. Jeśli będzie możliwość, że przy 
targowicy to przy targowicy, ale troszeczkę dalej na obszar parkingowy, na obszar 
typowo dla inwestora, który w razie takiej potrzeby do nas by się zgłosił. Chodzi 
na obecną chwilę kilka form, zapytują się w gminie czy takie tereny są. W tej 
chwili mamy ponad 2 ha i będziemy systematycznie powiększać ten obszar. 
Sprawa budowy kanalizacji w Pęchowie – tak jak kiedyś na sesji wspominałem 
projekt kanalizacji w Pęchowie cały czas jest aktualny. W związku z tym, że projekt 
jest gotowy na pewno nie zaprzepaścimy tego projektu, pozwolenie jest 
aktualne, nic na razie się nie dzieje. Projekt jest aktualny i nie pozwolę, żeby on 
się zdeaktualizował. Widzicie co się dzieje z wodociągami. My nie mamy w ogóle 
wody jeszcze w niektórych miejscowościach, tu pani radna zgłaszała. Nie wiem 
co dla nas jest ważniejsze. Czy zainwestować te pieniądze w kolejne wodociągi, 
czy brnąć w kanalizację za ok. 10 000 000 zł w Pęchowie. Zastępca mówi, że 
kosztorys jest na ok. 8 000 000 zł. To niewiele wie pomyliłem. Na nasz budżet to 
jest sporo, za 2 000 000 zł to byśmy resztę tych wodociągów zrobili. Także i to 
byłoby o wiele bardziej praktyczne ta woda, niż ta kanalizacja. Obecnie będziemy 
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podpisywać umowę, bo preumowa już jest, na wod. – kan. reszty Klimontowa. 
Chcemy dokończyć Klimontów. Mówię, że pozwoleniu nie dam się 
zdezaktualizować tak jak to było do tej pory. Sprawa uchwały w Olbierzowicach 
– szanowni Państwo kto nic nie robi ten się nie myli. Jest to sprawa typowo 
rachunkowa. Pracownik odpowiedni pomylił się i nie była ta poprawka, którą w 
tej chwili Rada przyjęła uchwałą , że nadzór nam uchylił. Nie było to przez nadzór 
kwestionowane. Sami zweryfikowaliśmy to i chcemy to sprzedać zgodnie z 
prawem, bo jeśli by potem ktoś to kupił to by najprawdopodobniej mógł być 
znowu problem prawny z Wojewodą. By uniknąć tego problemu i ogłaszać 
przetarg wcześniej chciałem to sprostować. Sami to znaleźliśmy. Drobna sprawa 
pracownika Urzędu Gminy. Wydawało się, że nie powinniśmy tego sprawdzać, ale 
czasami trzeba zerknąć w dokumenty i szczegółowo to podzielić. Moim zdaniem 
nie jest to nic wielkiego, drobny błąd rachunkowy, poprawiliście Państwo i 
będziemy dalej procedować całą tą sprzedaż. Jeśli chodzi o projekt, bo zarzucono, 
że jakieś pieniądze w Ossolinie to proszę Państwa składaliśmy kilkanaście razy już 
projekty na rewitalizację ruin w Ossolinie. Ostatnio miałem nawet kręcony film 
na temat Ossolina. Zaangażował się mocno pan xxxxxxx i promuje ten Ossolin. 
Próbuje coś zrobić, żeby te władze wyżej Urząd Marszałkowski, władze naczelne, 
żeby widziały problem tych Naszych zabytków. On też włączył się w inicjatywę w 
jakiś sposób wesprzeć mnie w pozyskaniu środków na rewitalizację ruin w 
Ossolinie. Jest to nasz zabytek, zostało nam to dziedzictwo i dlatego podejmuję 
działania. Chodzi również o turystykę, żeby wzbogacić turystycznie Nasz region. 
Są kościoły w Klimontowie, pięknie wyglądają. Przejazdem jest Ujazd i chciałbym, 
żeby ten Ossolin był taką Naszą małą wizytówką. I takie działania właśnie 
podejmuję razem z panem xxxxxxx, który mi pomaga i wspiera. A to, że pieniędzy 
z Regionalnego Programu Operacyjnego jest niewiele, wniosków jest złożone trzy 
razy tyle to naprawdę komisja konkursowa ma duży problem wybrać z tego 
naboru odpowiednie wnioski, ponieważ jest wiele zabytków w województwie 
świętokrzyskim. W tym obecnie konkursie, w którym składaliśmy wniosek na 
Ossolin jesteśmy na liście rezerwowej. Nie jesteśmy na liście głównej, tylko na 
liście rezerwowej. Z czym się to wiąże. Jeśli zostanie po przetargach pieniędzy to 
my wchodzimy potem do tego konkursu. W poprzednim konkursie nie 
zakwalifikowaliśmy się, ale ten sam projekt, który był zrobiony poprzednio jest 
od nowa teraz procedowany z niewielkimi poprawkami, już bez kosztów. 
Uwierzcie mi, że tamten projekt robiony on cały czas trwa, bo tam był i remont 
świetlicy OSP w Ossolinie. Ten projekt nawet jeśli teraz się nam nie uda przyda 
się kiedyś do remontu świetlicy w Ossolinie, bo to jest część integralna, wspólna. 
Przygotowane są dokumenty wspólne. Jeśli chodzi o Tuptuś w Nawodzicach – jest 
dobudowana część klatki schodowej do szkoły w Nawodzicach. Chcieliśmy to 
proszę Państwa zrobić to w ramach tego Tuptusia. Okazało się, że dokumenty były 
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wcześniej przygotowane za poprzedniego Wójta, także kosztów my nie 
ponosiliśmy na dokumentację. Złożyliśmy projekt do Ministerstwa oczywiście na 
ten Tuptuś. Okazało się, że nie można było dobudować do tamtej szkoły, bo nie 
było dodatkowych miejsc uczniowskich. Przy rozbudowie tylko tej klatki 
schodowej nie można było w całości ująć kosztów kwalifikowanych potem przy 
zwrocie z Ministerstwa. To miało być dla przedszkolaków. Tam jest szkoła i 
przedszkole. Musieliśmy odpowiednio podzielić całą inwestycję na Tuptusia. 
Okazało się, że jak zaczęliśmy to dzielić  proporcjonalnie do powierzchni 
zajmowanej przez przedszkole i przez szkołę to wyszły nam nieznaczne środki do 
zwrotu. Dlatego decyzja poszła taka, żeby zrezygnować z tego Tuptusia a my to 
zrobimy takim systemem gospodarczym. I tak też zrobiliśmy. Inwestycja 
kosztowała ponad 100 000 zł, została zakończona. Potem trwałość projektu 
wymagałaby na to, żebyśmy też ciągle jakieś środki do tego Tuptusia dokładali 
więc zrezygnowaliśmy z tego. To było najlepsze posunięcie, systemem 
gospodarczym zrobiliśmy to i tanio. Budynki są odebrane przez nadzór. Lepiej 
moim zdaniem nie dało się tego zrobić. Z przykrością musieliśmy zrezygnować z 
tych powiedzmy ok. 20 000 zł dofinansowania, bo potem w ciągu kolejnych lat 
musieliśmy dokładnie jako udział własny w tym programie dokładać. A koszty 
dokumentacji to tak jak powiedziałem były ponoszone dużo wcześniej za 
poprzedniego Wójta  

Pan xxxxxx, - Koszty to były do budowy klatki, a nie projektu panie Wójcie.  

Pan Wójt Goździewski, - Powiedziałem to, że zrobiliśmy systemem 
gospodarczym. Wszystko jest w budżecie, widać jakie były koszty. Jeśli chodzi o 
zebranie strażackie, że brakuje tam 80 000 zł. Proszę pana, żeby rzucać takie 
oszczerstwa trzeba mieć do tego podstawy. Nie wolno tak sobie rzucać w 
powietrze. Jeśli Prezes ma braki niech zawiadomi policję. U Nas jeden zarząd, 
który schodzi - nowy, który wchodził ma oczywiście obowiązek zrobienia 
dokumentacji inwentaryzacji. Nasza inwentaryzacja gminna to co było dokładane 
z gminy nie wykazuje braków. Jeśli są braki to w samej straży pożarnej z ich 
środków, więc jeśli im brakuje nie wiem pieniędzy, sprzętu, który był pozyskiwany 
z funduszy straży, to u nas na stanie majątkowym my nie mamy na podstawie 
czego zawiadomić organów ścigania. Jeśli Prezes Nasz gminny wykazał braki to 
ma drogę otwartą, żeby zawiadomić prokuraturę i zachęcam go do tego, żeby 
zawiadomił prokuraturę. W Naszych dokumentach gminnych niczego na stanie 
nie brakuje. Te sprzęty, te wszystkie składniki majątku, które były zakupywane z 
udziałem gminy są na stanie po weryfikacji inwentarzowej.  

Pan xxxxx, - Tylko na papierach są. 

Pan Wójt Goździewski, - Proszę pana to co się działo wcześniej są tam konflikty i 
cały czas widzę, że nie ustają. Także nie można kogoś pomawiać. Trzeba 
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udowodnić, mieć to w dokumentach. Jeśli są dokumenty na to zawiadamiamy 
prokuraturę. Dziękuję.  

Pan xxxxx, - Ja zwrócę się do OSP w Klimontowie o danie mi tego protokołu z 
lutego 2017 r. Jeżeli dostanę to ja to zrobię.  

 

Do punktu 19 porządku obrad sesji 

Punkt ten został zrealizowany łącznie z punktem 5 i 18 porządku obrad sesji. 

 

Do punktu 20 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad i ogłosił zamknięcie sesji. 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Irena Lipiec        Czesław Fijałkowski 

 


